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Κοπή Αγιοβασιλόπιτας
Κοπή της Βασιλόπιτας 

το Σάββατο 4 Ιανουαρίου 2025 
και από ώρα 7.00 μ.μ., 

στα γραφεία του Συνδέσμου μας, 3ης Σεπτεμβρίου 18, 6ος όροφος.

ΣΥΝΔΕΣΜΟΣ ΣΕΡΙΦΙΩΝ

ΧΕΙΜΕΡΙΝΗ
ΕΘΕΛΟΝΤΙΚΗ
ΑΙΜΟΔΟΣΙΑ

2 Φεβρουαρίου 2025
από 9.00 π.μ. έως 14.00 μ.μ.

ΓΡΑΦΕΙΑ
ΣΥΝΔΕΣΜΟΥ ΣΕΡΙΦΙΩΝ

3ης Σεπτεμβρίου 18,
6ος όροφος Αθήνα

210 5228749
6976679449

ΕΤΗΣΙΑ ΤΑΚΤΙΚΗ ΓΕΝΙΚΗ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗ 
ΠΡΟΣΚΛΗΣΗ

Καλούμε όλα τα μέλη του Συνδέσμου Σεριφίων, στην ετήσια Τακτική 
Γενική Συνέλευση του Συνδέσμου Σεριφίων, σύμφωνα με το άρθρο 15 του 
καταστατικού μας, την Κυριακή 26 Ιανουαρίου 2025 και ώρα 10.00 το 
πρωί, στα γραφεία του Συνδέσμου μας, 3ης Σεπτεμβρίου 18, 6ος όροφος. 

με θέματα ημερησίας διάταξης:
 ¾ Απολογισμός δραστηριοτήτων έτους 2024 (Ιανουάριος 2024 – Δεκέμ-

βριος 2024)
 ¾ Έκθεση Εξελεγκτικής Επιτροπής
 ¾ Διάφορα θέματα που αφορούν τη Σέριφο και τον Σύνδεσμο Σεριφίων

Η παρουσία όλων των μελών είναι απαραίτητη, για τη συνέχιση του σημα-
ντικού έργου του Συνδέσμου μας και την εύρυθμη λειτουργία του.

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ ΔΗΜΑΡΧΟΥ 
ΣΤΗΝ ΚΟΙΝΗ ΓΝΩΜΗ

Περί προστίμου φράγματος

Αντιμέτωπος με υπέρογκο πρόστιμο βρέθηκε ο Δήμος Σερίφου από την 
Αποκεντρωμένη Διοίκηση Αιγαίου, ύψους 370.477,80 ευρώ, το οποίο ήρθε ως 
αποτέλεσμα της κατ’ εξακολούθηση, όπως αναφέρεται στην απόφαση, λει-
τουργίας του φράγματος (τεχνητής υδατοδεξαμενής) που βρίσκεται στη θέση 
"Στενό", χωρίς να υπάρχει περιβαλλοντική αδειοδότηση.

Η απόφαση της Αποκεντρωμένης Διοίκησης

Κατά την αιτιολόγηση του προστίμου, ύψους 370.477,80 ευρώ, η Αποκε-
ντρωμένη Διοίκηση αναφέρεται σε συγκεκριμένες παραβάσεις για τη λειτουρ-
γία της τεχνητής υδατοδεξαμενής (φράγμα), η οποία, όπως αναφέρεται στην 
απόφαση, πραγματοποιούνταν χωρίς εν ισχύ περιβαλλοντική αδειοδότηση 
(ΑΕΠΟ) και λειτουργούσε χωρίς υλοποίηση των προβλεπόμενων συνοδών 
υποδομών.

Αναλυτικά, τα δύο σκέλη των παραβάσεων, που αναλύονται, είναι:
1) Κατά τη διάρκεια του από 15 Μαΐου 2019 έκτακτου μερικού περιβαλ-

λοντικού ελέγχου της Διεύθυνσης Περιβάλλοντος και Χωρικού Σχεδιασμού 
Κυκλάδων δεν διαπιστώθηκε να έχει πραγματοποιηθεί από τον Δήμο Σερί-
φου ανανέωση ισχύος ή τροποποίηση της ΚΥΑ, η ισχύς της οποίας διαπι-
στώθηκε ότι έληξε στις 31-12-2006, δεν γνωστοποιήθηκε σχετική νεώτερη 
απόφαση (ΑΕΠΟ) έως και την μέρα έκδοσης της πράξης βεβαίωσης παρά-
βασης και κατ’ επέκταση αυτού θεωρήθηκε ότι δεν υφίσταται εν ισχύ περι-
βαλλοντική αδειοδότηση (ΑΕΠΟ) της υφιστάμενης τεχνητής υδατοσυλλογής 
(φράγματος) στη θέση «Στενή» Σερίφου κατά παράβαση των διατάξεων.

2) Κατά τη διάρκεια του από 15 Μαΐου 2019 έκτακτου μερικού περιβαλ-
λοντικού ελέγχου της Διεύθυνσης Περιβάλλοντος και Χωρικού Σχεδιασμού 
Κυκλάδων κατά μήκος τμήματος της υπόψη κοινοτικής οδού διαπιστώθηκαν 
διαβρώσεις του χωμάτινου οδοστρώματος από τρεχούμενα νερά που το κα-
τέκλυζαν, σε τουλάχιστον δύο σημεία της οδού διαπιστώθηκε η πλήρης κατά 
πλάτος κάλυψη του οδοστρώματος από νερά, βάθους τουλάχιστον 30εκ., 
έτσι ώστε η οδός να καθίσταται αδιάβατη από πεζούς και επικίνδυνη για την 
διέλευση από συμβατικά Ι.Χ. οχήματα, τα νερά κατέληγαν στη θάλασσα δι-
αμέσου επιφανειακών διαβρώσεων. Τα νερά διαπιστώθηκε να ακολουθούν 
ροή εντός του ρέματος «Αυλόμωνα», με το οποίο ταυτίζεται το υπόψη τμή-
μα (350μ περίπου) της κοινοτικής οδού. Το φράγμα στη θέση «Στενό» ήταν 
πληρωμένο και διαπιστώθηκε να υφίσταται σημαντική εκροή νερού προς τα 
κατάντη και εντός της κοίτης του ρέματος «Αυλόμωνα». Δεν διαπιστώθηκε 
η υλοποίηση από τον Δήμου Σερίφου κανενός είδους τεχνικού έργου ή/και 
διευθέτηση -οριοθέτηση κοίτης ρέματος που να οδεύει με ασφάλεια τις πε-
ρίσσιες των νερών του φράγματος, από τον υπερχειλιστή έως την θάλασσα 
ή/και άλλο τεχνικό έργο ή κοίτη ρέματος άλλης όδευσης στην περιοχή, με 
αποτέλεσμα την κατ’ επανάληψη υποβάθμιση των κατάντη του φράγματος 
περιοχών και την έκθεση αυτών σε πλημμυρικά φαινόμενα στις περιπτώσεις 
αυξημένων ομβρίων κατακρημνίσεων και υπερπλήρωσης του φράγματος, 
όπως διαπιστώθηκε επανειλημμένα στο παρελθόν.

Κ. Ρεβίνθης: "Για ακόμη μία φορά η σημερινή διοίκηση,  
πληρώνει τα "σπασμένα", από την προηγούμενη διοίκηση"

Ο δήμαρχος Σερίφου, μιλώντας στην εφημερίδα, αρχικά αναφέρθηκε 
στους λόγους που οδήγησαν τον Δήμο Σερίφου, να βρεθεί αντιμέτωπος με 
ένα τόσο μεγάλο πρόστιμο. Συγκεκριμένα, τόνισε ότι "αν διαβάσει κάποιος το 
σύνολο των εγγράφων και της απόφασης, θα δει ότι η συγκεκριμένη επιβο-
λή προστίμου, είναι προϊόν δύο πραγμάτων. Πρώτον η εισήγηση του υπαλλή-
λου του Τμήματος Περιβάλλοντος και Υδροοικονομίας του Δήμου Μήλου, ο 
οποίος έχει κάνει αυτοψίες στις 15 Μαΐου του 2019 και ο οποίος διαπίστωσε 
παραβάσεις. Εγώ στις 15 Μαΐου του 2019, δεν ήμουν δήμαρχος αλλά ήταν ο 
προηγούμενος, ο κ. Αντωνάκης. Οπότε οι παραβάσεις διαπιστώθηκαν τότε 
και είχε γίνει μία εισήγηση στην Αποκεντρωμένη Διοίκηση Αιγαίου, η οποία 

! στη σελ. 7

ΣΥΝΔΕΣΜΟΣ ΣΕΡΙΦΙΩΝ

ΕΟΡΤΗ ΠΑΜΜΕΓΙΣΤΩΝ ΤΑΞΙΑΡΧΩΝ
Τιμήσαμε την Κυριακή 17 Νοεμβρίου 2024 με λαμπρότητα τον Ταξιάρχη 

Μιχαήλ, προστάτη και έφορο της νήσου Σερίφου, στον Ιερό Ναό της Μετα-
μόρφωσης του Σωτήρης, παρουσία της Βουλευτού Κυκλάδων Μονογιού Αικα-
τερίνης του Δημάρχου Καλλιθέας, και Δ.Συμβούλων, του Δημάρχου Σερίφου 
Ρεβίνθη Κωνσταντίνου, της Προέδρου του Δ.Σ Σερίφου Αικατερίνης Ρώτα, του 
Αντιδημάρχου Λιβάνιου Στυλιανού, των Δ.Σ Σγουρδαίου Αικατερίνης και Γκιολέ 

Δημήτρη.
Ακόμη μας τίμη-

σαν με την παρουσία 
τους η Πρόεδρος της 
Αδελφότητας Ανωμε-
ριτών Μυκόνου Φρα-
ντζέσκα Κουνάνη, η 
Πρόεδρος του Πα-
νελλήνιου Συλλόγου 
Κατακομβών Μήλου 
Ελένη Χανιώτη, ο Πρό-
εδρος του Συνδέσμου 
Κείων Πορίχης Δημή-
τρης, η Πρόεδρος της 
Ένωσης Καταπολια-
νών Αμοργού Άννα Γα-

βαλά, ο Πρόεδρος της ΕΚΥΤ Μαγκανιώτης Θεόδωρος τα μέλη της Ομοσπον-
δίας Μικρών Κυκλαδονήσων Φοίβος Παρασκευόπουλος και Στέλλα Δεμέναγα, 
όπως και πλήθος συμπατριωτών και φίλων του Συνδέσμου Σεριφίων.

Ευχόμαστε σε όλους ο Αρχάγγελος Μιχαήλ να μας έχει υπό την σκέπη του.
Τελειώνοντας θα ήθελα να ευχαριστήσω εκ μέρους όλου του Δ.Σ τον Κα-

θηγούμενο της Ιεράς Μονής του Ταξιάρχη Μιχαήλ πατέρα Ευδόκιμο για την 
παρουσία του τα τελευταία χρόνια στην γιορτή μας, όπως και ένα μεγάλο ευχα-
ριστώ για την άοκνη διακονία του προς το Μοναστήρι μας.

Ο πρόεδρος του Σ.Σ. Αντώνης Κουζούπης 

ΤΟ ΗΡΩΟΝ 
ΣΕΡΙΦΟΥ

Ο Δρ Γεώργιος Ναθαναήλ συμ-
μετέχει στο Διεθνές Συνέδριο “Μι-
κρασιατική προσφυγική μνήμη και 
ταυτότητα έναν αιώνα μετά (Πόντος, 
Καππαδοκία, Ιωνία, Ανατολική Θρά-
κη, Κωνσταντινούπολη)”, που συνδι-
οργανώνουν η Σχολή Κλασικών και 
Ανθρωπιστικών Σπουδών του Δη-
μοκριτείου Πανεπιστημίου Θράκης 
και η Ιερά Μητρόπολη Περιστερίου, 
στο Αμφιθέατρο εκδηλώσεων του 
Επισκοπείου της Ιεράς Μητροπό-
λεως Περιστερίου, στο Περιστέρι 
14-16 Φεβρουαρίου 2025. 

Ο τίτλος της εισήγησής του, που 
θα έχει άμεση σχέση με το νησί μας, 
θα είναι «Το Μνημείο Ηρώων στη 
Σέριφο ως Σύμβολο Ενίσχυσης 
της Συλλογικής Μνήμης».

2025
Χρόνια Πολλά  
& Καλή Χρονιά

ΣΥΝΔΕΣΜΟΣ ΣΕΡΙΦΙΩΝ
ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ "ΣΕΡΙΦΟΣ"

Ο ΧΡΟΝΟΣ
-Φεύγει σιγά, σιγά και το 2024. Με τις χαρές 

και τις λύπες του. Με τις επιτυχίες και αστοχίες. 
Αέναος ο χρόνος.

Τη στιγμή που στεκόμαστε ακίνητοι μέσα 
στη ρουτίνα μας, ενώ ο χρόνος φεύγει προσπα-
θώντας να βρούμε, να καταλάβουμε αυτό που 
συντελείται στον πλανήτη με τους πολέμους και 
την κλιματική αλλαγή, η ζωή, ο χρόνος γύρω μας 
προχωρά - αλλάζει. Με στροφές κινηματογρα-
φικές. Με την τεχνητή νοημοσύνη, να πιάνει το 
επίπεδο ευφυΐας του ανθρώπου. Προς το καλ-
λίτερο; Θα το δούμε. Όλα καλά να πάνε και αν 
δεν πάνε, να βρούμε τρόπο να αντιπαρέλθουμε.  
- «Το τραγούδι με τον τρύγο, το Δεκέμβρη πα-
ραμύθι». Η φάτνη και το αστέρι των μάγων μας 
οδηγούν, σκορπίζοντας τη ζεστασιά στις ψυχές 
των ανθρώπων. Δώρα και τραγούδια-κάλαντα 
από φωνές μικρών η μεγάλων χαρίζουν κάτι από 
τη μαγεία των ημερών. 

- Ο Χριστουγεννιάτικος στολισμός από τη Δη-
μοτική Αρχή, οι εκδηλώσεις από τους μαθητές 
και μαθήτριες των σχολείων, οι φωνές μικρών 
και μεγάλων που μας είπαν τα κάλαντα από το 

Μουσικό εργαστήρι, μετά οργάνων, χάρισαν το 
πνεύμα της χαράς με γιορτινή ατμόσφαιρα, σε 
όσους είχαν μείνει στο νησί, με το δικό τους τρό-
πο. Το παραμύθι.

-Το παλιό, η παράδοση με δυνατές ρίζες, 
όταν συναντά το νέο που εξελίσσεται, ομορφαί-
νει την καθημερινότητα.

- Διάγοντας τις τελευταίες ημέρες του 2024 
που μας αφήνει με σκέψεις και διαλογισμούς, εν 
μέσω γιορτινών ημερών που γράφονται οι λίγες 
αυτές γραμμές, αφήνουμε πίσω τους προβλημα-
τισμούς και τα πολλά και σημαντικά που είχαμε 
να γράψουμε για αποφάσεις -ενέργειες της Πε-
ριφέρειας, το ΠΠΙ, τα Μονοπάτια, πολεοδομικά 
κ.α. και καθώς βρισκόμαστε στην απαρχή ενός 
νέου έτους, η ευχή δεν μπορεί να είναι άλλη. 
Το 2025 να απαλείψει τον πόνο ενός πολέμου, 
του όποιου πολέμου. Να οπλιστούμε με υπομο-
νή, δημιουργικότητα για να αντιμετωπίσουμε τις 
όποιες δυσκολίες έρθουν και να χαρούμε με τα 
ευχάριστα.

Καλή, ευλογημένη και ειρηνική χρονιά να 
έχουμε. Κ.Γ.
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ΤΥΡΟΦΑΓΟΥ

ΚΑΘΑΡΑ ΔΕΥΤΕΡΑ

ΚΥΡΙΑΚΗ ΤΗΣ ΟΡΘΟΔΟΞΙΑΣ

ΤΗΣ ΣΤΑΥΡΟΠΡΟΣΚΥΝΗΣΕΩΣ

ΕΘΝΙΚΗ ΕΟΡΤΗ & 

ΕΥΑΓΓΕΛΙΣΜΟΣ ΤΗΣ ΘΕΟΤΟΚΟΥ

ΣΑΒΒΑΤΟ ΤΟΥ ΛΑΖΑΡΟΥ  

ΚΥΡΙΑΚΗ ΤΩΝ ΒΑΙΩΝ

ΜΕΓΑΛΗ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ

ΜΕΓΑΛΟ ΣΑΒΒΑΤΟ

ΑΓΙΟ ΠΑΣΧΑ 

ΡΑΦΑΗΛ ΝΙΚΟΛΑΟΣ & 

ΕΙΡΗΝΗ ΑΓΙΟΙ ΜΥΤΙΛΗΝΗΣ

ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΜΕΓΑΛΟΜΑΡΤΥΡΟΣ

ΖΩΟΔΟΧΟΥ ΠΗΓΗΣ

ΤΟΥ ΘΩΜΑ

Η μέλισσα θα πετάξει από λουλούδι σε λουλούδι και θα πάρει νέκταρ 

για να δημιουργήσει μέλι.
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ΜΕΤΑΜΟΡΦΩΣΙΣ ΤΟΥ ΣΩΤΗΡΟΣ ΚΟΙΜΗΣΙΣ ΤΗΣ ΘΕΟΤΟΚΟΥ ΑΓΙΟΥ ΦΑΝΟΥΡΙΟΥ ΜΕΓΑΛΟΜΑΡΤΥΡΟΣ 
ΜΕΓΑΛΟΥ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΥ 

Η προστασία και εξισορρόπηση του φυσικού περιβάλλοντος παρέχεται δια της

μελισσοκομίας. Η επικονίαση των φυτών γίνεται από τη μέλισσα. Με την μεταφορά

από άνθος σε άνθος. Χωρίς τις μέλισσες η ζωή στον πλανήτη θα κινδύνευε.

ΑΓ. ΚΟΣΜΑ & ΔΑΜΙΑΝΟΥ ΤΩΝ ΑΝΑΡΓΥΡΩΝ
ΑΓ. ΚΥΡΙΑΚΗΣ ΜΕΓΑΛΟΜΑΡΤΥΡΟΣΑΓ. ΜΑΡΙΝΑΣ ΜΕΓΑΛΟΜΑΡΤΥΡΟΣΠΡΟΦΗΤΗ ΗΛΙΑΠΑΡΑΣΚΕΥΗΣ ΟΣΙΟΜΑΡΤΥΡΟΣΑΓ. ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΟΝΟΣ ΜΕΓΑΛΟΜΑΡΤΥΡΟΣ

ΟΣΙΑΣ ΕΙΡΗΝΗΣ ΧΡΥΣΟΒΑΛΑΝΤΟΥ
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Από το ημερολόγιο του Συνδέσμου μας για το 2025.

20252025
129 Χρόνια Σύνδεσμος Σεριφίων

“Ο χρυσός θησαυρός της Σερίφου”

T' είναι πόχει σκίσει
τον αέρα μύρο, όμοιο μελίσσι;

-Άγγελος Σικελιανός



Νοέμβριος–Δεκέμβριος 20242

Γεννήσεις
 – Στις 15/11/24 ο Δήμαρχος Κων-

σταντίνος Ρεβίνθης και η Άννα 
Ταβουλάρη απέκτησαν το δεύτερο 
παιδάκι τους, αγόρι. 

 – Στο τέλος του έτους ο Ευάγγε-
λος Χρήστου Ρώτας και η σύζυγός 
του απέκτησαν το δεύτερο παιδάκι 
τους κοριτσάκι. 

 – Στις 23/12/24 ο Πέτρος Ρουμε-
λιωτάκης και η σύζυγός του Λα-
μπρινή απέκτησαν το πρώτο παιδάκι 
τους κοριτσάκι. 

 – Στις 9/12/24 ο Κοτσώνης Δημή-
τρης και η Χρυσίδη Καλλιόπη (της 
Βασιλείας) απέκτησαν το δεύτερο 
παιδάκι τους, κοριτσάκι.

Να τους ζήσουν

Γάμοι
 – Το Σάββατο 21/9/24 στον Ι. Ναό 

Αγ. Αθανασίου στη Χώρα έγινε ο γά-
μος του Ανδρέα Βανιώτη και της 
Μαρίας Πετρολέκα. Κουμπάροι οι 
Ανδρέας και Νικολέτα Βαλσαμάκη. 
(ορθή επανάληψη).

 – Στις 14/12/24 στον Μητροπολι-
τκο Ιερό Ναό του Ευαγγελισμού της 
Θεοτόκου στο Περιστέρι έγινε ο γά-
μος του Άγγελου Γεωργ. Δάβου και 

της Κατερίνας Δημ. Γκιολέ. Κου-
μπάρος ο Βαγγέλης Νικολαράκης. 

 – Στις 28/12/24 στον Ι. Ναό Αγ. 
Αντωνίου, στην Αριδαία, νομού Πέλ-
λας, έγινε ο γάμος του Δημητρίου 

Χαρ. Μαυρίδη και της Δέσποινας 
Σοφίας Νικ. Μονοβάσιου. 

Να ζήσουν

Βαπτίσεις 
 – Στις 21/9/24 στον Ι. Ναό Αγ. 

Αθανασίου στη Χώρα ο Ανδρέας 
Βανιώτης και η Μαρία Πετρολέκα 
βάφτισαν το αγοράκι τους. Το όνο-
μα που δόθηκε από την νονά Βάσια 
Βαλσαμάκη είναι Μιχάλης (ορθή 
επανάληψη). 

 – Το Σάββατο 12/10/24 στον Ι. 
Ναό της Ευαγγελίστριας στην Κάτω 
Χώρα ο Θεόφιλος Πετρ. Κατα-
λειφός και η Μαριαλένα Ευαγ. 
Γαλανού (Κλαρίνου) βάφτισαν το 
αγοράκι τους. Το όνομά που δόθηκε 
από τη νονά Αναστασία Χαμπά είναι 
Πέτρος, (ορθή επανάληψη). 

Θάνατοι
 – Πέθανε στις 28/6/24 στην Αθή-

να η Άννα Σγουρδαίου ετών 91.
 – Πέθανε στις 30/6/2024 και ετά-

φη στο Νεκροταφείο Περιστερίου η 
Μαστρογιαννοπούλου Αμαλία (το 
γένος Λιβάνιου του Αρχαίου)

 – Πέθανε στην Αθήνα στις 8/11/24 
και κηδεύτηκε στο Νεκροταφείο Λι-
βαδίου η Ελένη Πανταζή. 

 – Πέθανε στην Αθήνα στις 9/11/24 
και κηδεύτηκε στο Νεκροταφείο 
Μπραχαμίου η Νίκη Φανίδη Φρα-
γκουλάκη 

 – Πέθανε στην Αθήνα στις 
11/11/24 και κηδεύτηκε στο Νεκρο-

ταφείο Χώρας η Λαμπρινή Δημ. 
Λευιτικού (Μητσάκη) 

 – Πέθανε στην Αθήνα στις 
17/11/24 και κηδεύτηκε στο Νεκρο-
ταφείο Γέρακα η Αικατερίνη Μαυ-
ρομάτη (Μάοκα) ετών 78.

 – Πέθανε στην Αθήνα στις 
20/11/24 και κηδεύτηκε στο Νε-
κροταφείο Χώρας η Ειρήνη Ιωάννη 
Κουζούπη (Κουζουπάκενα). Ετών 
95. 

 – Πέθανε στην Αθήνα στις 
30/11/24 η Εύα Παπαδόγιαννη 

 – Πέθανε στην Αθήνα και κηδεύ-
τηκε στις 30/11/24 στο Νεκροταφείο 
Πετρούπολης η Ιωάννα Ζαχαρίου 
ετών 89.

 – Πέθανε στις 11/12/24 και ετάφη 
στην Αθήνα ο Τάντουλος Αθανάσι-
ος 

 – Πέθανε στις 11/12/24 στη Σέρι-
φο και κηδεύτηκε 13/12 στον Άγιο 

Χαράλαμπο στη Σέριφο. ο Προκά-
κης Ευάγγελος του Ιωάννη (Σακα-
γιάννης)

 – Πέθανε στην Αθήνα στις 
21/12/24 και κηδεύτηκε στη Μήλο 
ο Κωνσταντίνος Παλαιός, ετών 67.

Μνημόσυνα
 – Στις 3/11/24 στον Ι. Ναό Αγ. 

Γεωργίου στο Πουντί τελέστηκε το 
3μηνο μνημόσυνο του Δημήτρη Κλ. 
Γαλανού (καπετάν Μήτσου) 

 – Στις 24/11/24 στον Ι. Ναό Αγ. 
Γεωργίου Καματερού τελέστηκε το 
40ήμερο μνημόσυνο της Μαρίνας 
χήρας Νικολάου Ρώτα (Πατίστα). 

 – Στις 24/11/24 στον Ι. Ναό Κοί-
μησης της Θεοτόκου στην Παναγιά 
τελέστηκε το 6μηνο μνημόσυνο της 
Μαρουδιάς Μονεμβασίου. 

 – Στις 24/11/24 στο Νεκροταφείο 
Καισαριανής τελέστηκε το 40ήμερο 
μνημόσυνο του Δημητρίου Παφλιά. 

 – Στις 24/11/24 στον Ι. Ναό Αγ. 
Βαρβάρας στο Ίλιον τελέστηκε το 

40ήμερο μνημόσυνο του Θεοδώρου 
Ρώτα. 

 – Στις 24/11/24 στον Ι. Ναό Αγ. Γε-
ωργίου στο Κερατσίνι τελέστηκε το 
40ήμερο μνημόσυνο του Σπυρίδω-

να Ευγένιου (Ντουρή). 
 – Την 1/12/24 στον Ι. Ναό Ταξι-

αρχών στο Περιστέρι τελέστηκε το 
40ήμερο μνημόσυνο του Δημητρίου 
Γαλανού (Θεοφιλάκη) 

 – Στις 14/12/24 στον Ι. Ναό Αγ. 
Νικολάου στο Λιβάδι τελέστηκε το 
40ήμερο μνημόσυνο της Ελένης 
Πανταζή. 

 – Στις 15/12/24 στον Ι. Ναό των 
Τριών Ιεραρχών στα Πετράλωνα τε-
λέστηκε το 40ήμερο μνημόσυνο της 
Λαμπρινής Δημ. Λευιτικού. (Μητσά-
κη) 

 – Στις 22/12/24 στον Ι. Ναό Αγ. 
Βαρβάρας Αιγάλεω τελέστηκε το 
40ήμερο μνημόσυνο της Ειρήνης 
Ιωάννη Κουζούπη (Κουζουπακε-
να). 

 – Στις 22/12/24 στον Ι. Ναό Αγ. 
Γεράσιμου στην Ν. Ερυθραία τελέ-
στηκε το ετήσιο μνημόσυνο της Αι-
κατερίνης Λιβανίου (του Λεωνίδα). 

 – Στις 29/12/2024 στον Ι. Ναό Με-
ταμόρφωσης του Σωτήρος στο Ικό-
νιο τελέστηκε το ετήσιο μνημόσυνο 
του Κωνσταντίνου Ανδ. Βαλσαμά-
κη 

 – Στις 5/1/25 στον Ι. Ναό Αγ. Δη-
μητρίου Πετρούπολης τελείται το 
40ήμερο μνημόσυνο της Ιωάννας 
Ζαχαρίου 

 – Στις 10/1/25 στον Ιερό Ναό Κοί-
μησης Θεοτόκου στον Άλιμο τελείται 
το 40ήμερο μνημόσυνο του Προκά-
κη Ευάγγελου του Ιωάννη (Σακα-
γιάννη)

ΔΩΡΕΕΣ

 – Η Ιωάννα Λευιτικού στη μνήμη 
της εξαδέλφης της Λαμπρινής Δ. 
Λευιτικού για σκοπούς συνδέσμου 
50 ευρώ και για την εκκλησία του 
Αγίου Ιωάννη στην περιοχή Άη Γιάν-
νη 50 ευρώ. 

 – Ο Ιωάννης Ευάγγελος στη μνή-
μη του πατέρα του Προκάκη Ευάγ-
γελου για σκοπούς Συνδέσμου 90 
ευρώ.

 – Η Καίτη Λέλη Προκοπίου στη 
μνήμη του συζύγου της Στέλιου για 
την Παναγία στου Ράμμου 25 ευρώ. 

ΣEPIΦOΣ
EΦHMEPIΔA NHΣOY ΣEPIΦOY

Iδιοκτησία–Eκδότης

ΣYNΔEΣMOΣ ΣEPIΦIΩN

Πρόεδρος ΑΝΤΩΝΗΣ

ΝΙΚΟΛΑΟΥ ΚΟΥΖΟΥΠΗΣ,
Yπεύθυνος σύμφωνα με το νόμο
3ης Σεπτεμβρίου 18, ορ. 6ος

Aθήνα 10432–Tηλ. 210 5228749
(κάθε Πέμπτη 6-8.30 μ.μ.)

e-mail:
sindesmos_serifion@yahoo.com

Σύνταξη: KYP. ΓEΛAΣAKH 
(Κ.Γ.), Tηλ. 210 97.36.142

kgelasaki@yahoo.gr
ΦΛΩΡΑ ΛΙΒΑΝΙΟΥ-ΠΕΦΑΝΗ

Φωτοστοιχειοθεσία–Eκτύπωση

«N. ZΩPZOΣ & ΣIA O.E.»
Mεσολογγίου 10 & Mάνης

Tηλ. 210 33.01.600

ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΜΑΥΡΟΜΑΤΗ
Κατερίνα μου, είσαι της Σερίφου 

και της Ακρωτηριανής μας το καμά-
ρι. Σου έδωσε η Παναγιά χαρίσματα 
με περίσσια Χάρη. Οι στίχοι σου και 
τα τραγουδάκια σου, είναι ευλο-
γημένα και στου Παραδείσου την 
αγκαλιά δοσμένα.

Τώρα μας θωρείς από ψηλά. Ευ-
λογημένη Κατερίνα, θα ζεις για πά-
ντα στις καρδιές μας και αιώνια στης 
Παναγιάς μας την Αγκάλη!!

Με σεβασμό και Αγάπη
Η Γερόντισσα της Σερίφου

ΣΤΗΝ ΜΑΡΙΑ ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΛΙΒΑΝΙΟΥ - ΠΟΛΙΤΗ (ΜΑΡΙΓΟΥΛΑ)
Αδελφή, πάρα πολύ με πίκρανε 

η εις Κύριον αποδημία σου. 
Αμέσως τρέξαμε με τη Λίτσα 

μας, με το πιο γρήγορο μέσον κοντά 
σου. 

Άρχισε η θεία εξόδιος ακολου-
θία. 

Βαθιά λυπημένος, συντετριμ-
μένος την παρακολούθησα και με 
στενούς συγγενείς και φίλους, συ-
μπατριώτες, πήραμε τον ανήφορο 
για την τελευταία σου κατοικία, τον 
Αγ. Γιώργη. 

Έμεινα κοντά σου έως τελευταία 
στιγμή με την ψευδαίσθηση ότι κοι-
μάσαι ύπνο μακάριο. Έτσι έδειχνε το 
ήρεμο πρόσωπό σου. 

Σε αποχαιρέτησα δι' ασπασμού, 
ευχόμενος αφράτο και ελαφρύ το 
χώμα της Σερίφου μας που σε σκέ-
πασε. 

Θα σε θυμάμαι για πάντα για 

το μεγάλο ενδιαφέρον σου για όλη 
μας την οικογένεια και για όλο τον 
κόσμο.

Ο αγαπημένος σου γιος Γιώργος 
με βαθιά θλίψη, αμίλητος, μελετημέ-
να, νοικοκυρεμένα, τα προσέφερε 
όλα πλουσιοπάροχα και στην πρώτη 
και στην δεύτερη τελετή σου. 

Όπως σου άξιζε!
Στο καλό, καλή μας, στοργική 

αδελφή μας, Μαριγούλα.
Εγώ, βουβή -κενή θα αντικρίζω 

την γωνιά σου στο μαγαζί.
Γωνιά, που με αυταπάρνηση, 

ακούραστα, υπηρέτησες επί επτά 
δεκαετίες.

Γωνιά, που θα μου θυμίζει χα-
ρούμενες και δυσάρεστες στιγμές.

Και που θα με αναγκάζει να 
συντομεύω την εκεί παραμονή μου, 
λόγω της απουσίας σου. 

Ο αδερφός σου, Γκίκας. 

Ευχαριστήρια Επιστολή
Αξιότιμε κύριε Λιβάνιε

Με την παρούσα επιστολή, θα 
θέλαμε να εκφράσουμε τις θερμές 
μας ευχαριστίες για την υποστήριξή 
σας στη χρηματοδότηση των εισι-
τηρίων για την ομάδα μαθητών του 
Λυκείου μας, προκειμένου να συμ-
μετάσχουν στον αγώνα βόλεϊ που 
θα διεξαχθεί στη Σύρο τη Δευτέρα 
9/12/2024.

Η γενναιόδωρη συμβολή σας 
δεν αποτελεί μόνο μια σημαντική 
οικονομική ενίσχυση, αλλά και μια 
έμπρακτη υποστήριξη στις προσπά-
θειες των μαθητών μας να καλλι-
εργήσουν το αθλητικό πνεύμα, την 
ομαδικότητα και την αγάπη για τον 
αθλητισμό. Χάρη στη δική σας βοή-
θεια, η ομάδα μας έχει τη δυνατότη-
τα να συμμετάσχει σε αυτή τη σημα-
ντική διοργάνωση, εκπροσωπώντας 
το σχολείο μας με τον καλύτερο 
δυνατό τρόπο.

Η πράξη σας αποτελεί έμπνευση 
για όλους μας και υπενθυμίζει τη ση-
μασία της συνεργασίας και της αλ-
ληλεγγύης. Με την υποστήριξή σας, 
ενισχύετε όχι μόνο το σχολείο μας 
αλλά και την τοπική κοινότητα, προά-
γοντας τις αξίες που χαρακτηρίζουν 
τον αθλητισμό.

Εκ μέρους των μαθητών, των 
εκπαιδευτικών και των γονέων, σας 
ευχαριστούμε από καρδιάς. Ευχό-
μαστε να είστε πάντα υγιής και να 
συνεχίσετε να στηρίζετε παρόμοιες 
δράσεις που προάγουν την ανάπτυ-
ξη και την ευημερία της νεολαίας 
μας.

Με εκτίμιση
Η Διευθύντρια, 

Δήμητρα Μπούρτζινου

ΠΡΟΣ:
κο ΛΙΒΑΝΙΟ ΠΕΤΡΟ και ΣΙΑ ΕΕ
SERVICE CENTER

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
ΥΠ. ΠΑΙΔΕΙΑΣ, ΘΡΗΣΚ. & ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΥ
ΓΥΜΝΑΣΙΟ ΣΕΡΙΦΟΥ ΜΕ ΤΑΞΕΙΣ ΛΥΚΕΙΟΥ

ΑΝΤΩΝΗΣ 
ΧΩΡΙΑΝΟΠΟΥΛΟΣ

Με θλίψη πληροφορηθήκαμε το 
θάνατο του Νάξιου Αντώνη Χωριανό-
πουλου (2/12/24) 

Ο Αντώνης Χωριανόπουλος 
υπήρξε ιδιοκτήτης - διευθυντής - εκ-
δότης της τοπικής εφημερίδας «ΤΑ 
ΝΕΑ ΤΟΥ ΑΠΟΛΛΩΝΑ» Ήταν ενερ-
γό και επί σειρά ετών μέλος του Δ.Σ. 
της Ε.Κ.Υ.Τ. Ακούραστος μαχητής 
στη διεκδίκηση και προβολή των ζη-
τημάτων της πατρίδος του και γενικά 
των Κυκλάδων. Ευγενής και συμπο-
νετικός. Στα παιδιά και εγγόνια του 
τα θερμά μου συλλυπητήρια. Καλό 
ταξίδι στην αιωνιότητα αγαπητέ μας 
Αντώνη. 

Σημ. Την αγγελία του θανάτου 
και τα συλλυπητήρια στην οικογέ-
νεια. κοινοποίησε με επιστολή ο 
Πρόεδρος και τα μέλη του Δ.Σ της 
Ε.ΚΥ.Τ.

Κ. Γελασάκη

ΓΙΑ ΤΗΝ ΛΑΜΠΡΙΝΗ ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ ΛΕΥΙΤΙΚΟΥ 
(Λαμπρινή του Μητσάκη)

Η Λαμπρινή γεννήθηκε στη Σέρι-
φο το 1941.

Είχα την τύχη να τη γνωρίσω, 
όταν, μόλις τελείωσε το δημοτικό 
σχολείο στη Σέριφο, ήρθε στην Καλ-
λιθέα και έμεινε για ένα χρόνο σε 
συγγενείς της στην οδό Θερμοπυ-
λών. Γράφτηκε στο γυμνάσιο θηλέων 
Καλλιθέας, απ’ όπου και αποφοίτη-
σε.

Στη συνέχεια, εγκαταστάθηκε 
στα Πετράλωνα, κοντά σε συγγε-
νείς της και ειδικότερα κοντά στην 
οικογένεια του Μενέλαου Κοτσίκου, 
ο οποίος την «μύησε» στον Σύνδε-
σμο Σεριφίων, την ενημέρωσε για 
τις δραστηριότητες αυτού και την 
ενέταξε στην εθελοντική ομάδα που 
διατηρούσε και ειδικότερα για την 
βοήθεια έκδοσης της εφημερίδας, 
η προετοιμασία της οποίας και η όλη 
διαχείριση γινόταν τότε εξ ολοκλή-
ρου με το χέρι.

Όταν ενηλικιώθηκε, γράφτηκε 
μέλος του Συνδέσμου και είχε δια-
τελέσει και μέλος της εξελεγκτικής 
επιτροπής. Βοηθούσε τον Σύνδεσμο 
με πολλούς τρόπους. Συνεργαζόταν 
με την Ελένη Αντ. Γαλανού για συ-

γκέντρωση χρημάτων προς συντή-
ρηση των εκκλησιών, καθώς και με 
την αείμνηστη Χρυσούλα Κύρου, για 
την είσπραξη συνδρομών εφημερί-
δας και διάθεση μεγάλου αριθμού 
ημερολογίων. Συμμετείχε σε όλες 
τις δραστηριότητες του Συνδέσμου, 
όπως εκδρομές στην Ελλάδα και στο 
εξωτερικό, συνεστιάσεις, γενικές συ-
νελεύσεις κ.α και ήταν ενεργό μέλος 
μέχρι το τέλος.

Τελευταία της επιθυμία ήταν να 
φροντίσει για την συγκέντρωση χρη-
ματικού ποσού για αντικατάσταση 
της δυτικής πόρτας της Ευαγγελί-
στριας στην κάτω Χώρα, που δυστυ-
χώς δεν πρόλαβε να υλοποιήσει.

Έφυγε μια καλή φίλη και ένα από 
τα παλιότερα ενεργά μέλη του Συν-
δέσμου Σεριφίων.

Στον αδελφό της Νίκο, στη σύ-
ζυγό του Λαμπρινή και στον ανιψιό 
της Δημήτρη που υπεραγαπούσε, 
τα θερμά μας συλλυπητήρια και να 
είναι πάντα καλά και να την θυμού-
νται.

Μάνος Ν. Λιβάνιος
Επίτιμος πρόεδρος Συνδέσμου 

Σεριφίων

ΓΡΑΦΕΙΟ ΤΕΛΕΤΩΝ

Γουλιέλμος Κωσταντίνος
Λιβάδι- Σέριφος

Τηλ. 6973394565

Λ. ΧΑΤΖΗΚΥΡΙΑΚΟΥ 60 •ΠΕΙΡΑΙΑΣ
ΤΗΛ.:2104513056 ΚΙΝ.:6944733378

komitopoulos@hotmail.gr

Κ
16

0

 Καφε-Μπαρ
Τηλ.: 2281051903,

6946910840

Εmail:
info@vassiliaserifos.gr
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Αυτοί που έφυγαν
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ΟΠΤΙΚΑ
φακοί επαφής
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Η ΣΕΡΙΦΟΣ ΔΥΝΑΜΗ ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑΣ 
και τα μέλη της σας ευχόμαστε 
μια καλή κι ευτυχισμένη χρονιά!!!!

ΔΗΜΟΤΙΚΑ ΔΡΩΜΕΝΑ 
ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ – ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2024

Στην 20η Συνεδρίαση του Δημοτικού Συμβουλίου στις 23/11/2024 όσο 
και στην Συνεδρίαση της Δημοτικής Επιτροπής στις 9/11/2024, η Αντιπολί-
τευση καταψήφισε τα εξής θέματα:

1. Την λήψη απόφασης για τον καθορισμό και την επιβολή του ύψους 
του ενιαίου Ανταποδοτικού τέλους καθαριότητας και ηλεκτροφωτισμού για 
το οικονομικό έτος 2025. Η Αντιπολίτευση καταψήφισε την αύξηση των τε-
λών γιατί ο συντελεστής οικιακής χρήσης από 0,99 ανήλθε στο 1,20 ευρώ 
το τετραγωνικό, αύξηση που ανέρχεται στο 20% για κάθε νοικοκυριό. 

2. Την λήψη απόφασης για τον καθορισμό ύψους των τελών ύδρευσης 
κι αποχέτευσης για το οικονομικό έτος 2025. Η αντιπολίτευση ήταν αντίθε-
τη και καταψήφισε το θέμα διότι οι αυξήσεις των τελών ύδρευσης αρχίζουν 
από 50% και φθάνουν ως 350% για καταναλώσεις άνω των 601 κυβικών. 
Συγκεκριμένα από 0-100 κυβικά 1,20 ευρώ (από 0,80 ευρώ το κυβικό), από 
101-200 κυβικά 2,00 ευρώ (από 0,80 ευρώ το κυβικό), από 201-300 κυβικά 
2,80 ευρώ το κυβικό (από 1,00 ευρώ το κυβικό), από 301-400 κυβικά 4,20 
ευρώ το κυβικό (από 1,20 ευρώ το κυβικό),από 401-500 κυβικά 4,20 ευρώ 
το κυβικό (από 1,40 ευρώ το κυβικό), από 501-600 κυβικά 5 ευρώ (από 1,60 
ευρώ), άνω των 601 κυβικών 6 ευρώ το κυβικό (από 1,70 ευρώ το κυβικό). 
Τονίσαμε ότι σχεδόν όλοι οι κάτοικοι του νησιού τα τελευταία χρόνια πίνουν 
εμφιαλωμένο νερό, οπότε το κόστος για τα νοικοκυριά έχει ανέβει πολύ, 
με αυτές τις αυξήσεις θα επιβαρυνθεί ιδιαίτερα ο οικογενειακός προϋπο-
λογισμός. Για τους δε επαγγελματίες που οι καταναλώσεις τους ξεπερνούν 
τα 100 κυβικά η αύξηση είναι υπέρογκη. Η απάντηση της Διοίκησης ήταν 
φθηνό νερό τέλος και ότι η Διοίκηση Αντωνάκη είχε εισπραξιμότητα 14% 
ενώ εκείνοι εισέπραξαν τα ανείσπρακτα και βελτίωσαν την οικονομική θέση 
του Δήμου. Βέβαια θα πρέπει να ομολογήσουν ότι είναι και οι μόνοι στην 
ιστορία του Δήμου που θα επιβάλουν τέτοιες αυξήσεις.

3. Λήψη απόφασης για τον καθορισμό του ύψους του τέλους επί των 
ακαθάριστων εσόδων για το οικονομικό έτος 2025. Σε αυτό το θέμα η από-
φαση ελήφθη και πάλι κατά πλειοψηφία. Ως Αντιπολίτευση ψηφίσαμε αρ-
νητικά σε μια αύξηση που επιβαρύνει τις επιχειρήσεις και ανέρχεται στο 
50% του συντελεστή από 0,50 επί των ακαθάριστων εσόδων σε 0,75. Η 
αιτιολογία τους ήταν ότι η αύξηση είναι μόλις 250 ευρώ, ένα επιχείρημα 
όπου οι απανταχού οικονομολόγοι μένουν άφωνοι.

4. Λήψη απόφασης για τον καθορισμό του ύψους του τέλους διαμο-
νής παρεπιδημούντων για το οικονομικό έτος 2025. Η απόφαση ψηφίστηκε 
κατά πλειοψηφία και η Αντιπολίτευση ψήφισε αρνητικά. Ο καθορισμός του 
τέλους παρεπιδημούντων ανέρχεται από 0,50 σε 0,75 (πάλι η αύξηση 50%) 
και πλήττει τους επαγγελματίες τουρισμού. Το τραγελαφικό είναι ότι από 
την εκτέλεση του προϋπολογισμού εννιαμήνου το τέλος παρεπιδημούντων 
ενώ είχε έγκριση προϋπολογισμού 10.000 ευρώ εισπράχθηκαν μέχρι 30/9 
35.792,33 ευρώ δηλαδή παραπάνω από τα αναμενόμενα. Παρόλα αυτά 
αποφασίστηκε μια αύξηση από την Διοίκηση κατά 50% αποδεικνύοντας ότι 
η πολιτική τους είναι απλά φοροεισπρακτική. Η πρόταση της Αντιπολίτευ-
σης για όλα τα τέλη ήταν οι αυξήσεις τους να μην ξεπεράσουν το ύψος του 
πληθωρισμού κι όχι αυτές τις υπερβολικές αυξήσεις.

Η Αντιπολίτευση καταψήφισε τον προϋπολογισμό στις 21/12/2024 στην 
Συνεδρίαση του Δ.Σ για τους λόγους που παραθέτουμε και τους οποίους 
μπορείτε να διαβάσετε αναλυτικά:

1. Υπήρξαν έσοδα ύψους 45.000,00 ευρώ από λοιπές κινητές αξίες κι 
όχι από τόκους καταθέσεων όπως έχει καταγραφεί. Όπως δήλωσε ο κύ-
ριος Αντιδήμαρχος οικονομικών πρόκειται για λάθος εγγραφή η οποία θα 
διορθωθεί με την αναμόρφωση προϋπολογισμού.

2. Τα έσοδα από ΚΑΠ Γενικών Αναγκών ανέρχονται στα 1.128.827,92 
ευρώ από τα οποία όταν προτείναμε ως Αντιπολίτευση να δοθούν 15.000 
ευρώ περισσότερα στους γιατρούς που υπηρετούν στο νησί, κατηγορηθή-
καμε για λαϊκισμό.

3. Όσον αφορά στα τέλη ύδρευσης παρελθόντων ετών ο προϋπο-
λογισμός του 2024 προέβλεπε 395.772,66 ευρώ με εκτίμηση είσπραξης 
100.000 ευρώ. Το 2025 προβλέπουμε 378.311,36 ευρώ. Το ίδιο γίνεται και 
με τα τέλη αποχέτευσης στον προϋπολογισμό του 2024 για τις 253.195,77 
ευρώ ανείσπρακτα υπήρχε εκτίμηση είσπραξης 60.000 ευρώ ενώ για το 
2025 η εκτίμηση ανέβηκε στις 231.306,69 ευρώ. 

4. Ο προϋπολογισμός δαπανών δεν προβλέπει απολύτως τίποτα για 
αντιπλημμυρικά έργα και για το μείζον θέμα των ανεπιτήρητων ζώων. 

5. Επίσης στον κωδικό για προμήθεια τροφών για αδέσποτα ζώα εξα-
κολουθεί να εμφανίζεται και για το 2025 το ποσό των 9.000,00 ευρώ, ίδιο 
με του 2024. Όταν διαμαρτυρηθήκαμε ότι δεν επαρκεί το ποσό, πήραμε 
την απάντηση από τον κύριο Δήμαρχο πως αυτό έχουμε. Τέλος η Δημοτική 
Αρχή αφού προσπάθησε να εμποδίσει την προκήρυξη της θέσης του Συ-
μπαραστάτη του Δημότη και της Επιχείρησης από τον Μάρτιο, αναγκάστηκε 
να επανέλθει τηρώντας τη νομιμότητα. Αυτή τη φορά όμως είχε «οργανω-
μένο σχέδιο» να απαιτήσει τέτοια προσόντα που είναι σχεδόν αδύνατον να 
βρεθούν σε κάτοικο Σερίφου. Να θυμηθούμε ότι τον περασμένο Μάρτιο 
το αίτημα είχε απορριφθεί με το αιτιολογικό ότι δεν χρειάζεται ο Συμπαρα-
στάτης του Δημότη και της Επιχείρησης, διότι η Διοίκηση του Δήμου επιλύει 
όλα τα προβλήματα έχοντας άριστες σχέσεις με τους Δημότες της!!! Με 
την προσφυγή του Επικεφαλής της Αντιπολίτευσης κ. Γκιολέ Δημητρίου, 
κατά της απόφασης της πλειοψηφίας του Δ.Σ η Αποκεντρωμένη με την ΑΠ. 
16224/11-6-2024 αποδέχτηκε ως νόμιμη και βάσιμη την προσφυγή και ακύ-
ρωσε την υπ. Αριθμό 65/30-3-2024 απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου 
του Δήμου Σερίφου. Έτσι λοιπόν η Διοίκηση αναγκάστηκε να καθορίσει 
το περιεχόμενο της πράξης προκήρυξης του Συμπαραστάτη του Δημότη 
και της Επιχείρησης ζητώντας όμως υπερβολικά προσόντα. Πτυχίο οικο-
νομικών ή πολιτικών ή της Νομικής Σχολής με δύο ξένες γλώσσες, μόνο 
και μόνο για να μην βρεθεί κανένας συμπατριώτης μας υποψήφιος για την 
θέση αυτή. Η Αντιπολίτευση πρότεινε την πρόταση της κυρίας Σγουρδαίου 
που έλεγε ότι ο υποψήφιος θα έπρεπε να έχει μόνο πτυχίο Ανωτάτης Σχο-
λής χωρίς διαχωρισμούς. Δυστυχώς όμως πέρασε η πρόταση της Διοίκη-
σης κατά πλειοψηφία.

Γκιολές Δημήτρης
Επικεφαλής της Αντιπολίτευσης Δήμου Σερίφου

Και του Δημοτικού Συνδυασμού Σέριφος Δύναμη Συνεργασίας
Δημοτικός Σύμβουλος Δήμου Σερίφου

Αντιπρόεδρος της Δημοτικής Επιτροπής

Από τον εορτασμό των Παμμεγίστων  
Ταξιαρχών στην ομώνυμη Μονή

Στις 14.12.24, στην αίθουσα της 
Εταιρείας Λογοτεχνών στην Αθήνα, 
παρουσία πλήθους κόσμου, έγινε η 
παρουσίαση των δύο νέων βιβλίων 
του επιφανούς ερευνητή Ομότιμου 
Καθηγητή Λαογραφίας του Δ. Π. Θ., 

και πολυγραφότατου, κ. Μανώλη 
Σέργη, -- Μελέτες Ναξιακής Λαο-
γραφίας – 1) τόμος Β΄ «Η καπνοκαλ-
λιέργεια στη Νάξο» και 2) τόμος Γ΄. 
«Εθνικοτοπικοί και Εγχώριοι Εκπολι-
τιστικοί Σύλλογοι» . Βιβλία που κρα-
τούν ζωντανή τη μνήμη.

Την επιστημονική παρουσίαση 
του βιβλίου για την «Καπνοκαλλιέρ-
γεια» έκανε η Δρ Ιστορίας κα Μαρία 
Μονδελού και η υποψήφια Δρ Λα-
ογραφίας κα Βάνια Σαλταπίδα, για 
τους «Ναξιακούς Συλλόγους» κα-
θώς και ο ερευνητής Ιστορίας κ. Στέ-
λιος Μουζάκης. Παρέμβαση έκανε ο 
καθηγητής Λαογραφίας του Π.Α. κ. 
Μηνάς Αλεξιάδης. Καλοτάξιδα.

Κ.Γ.

Βιβλιοπαρουσίαση ΠΡΙΝ 100 και ΧΡΟΝΙΑ
ΑΠΟ ΤΗΝ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ "ΣΕΡΙΦΟΣ"

(εκδότης Κ.Αργουζάκης 1908 – 1915)

ΣΕΡΙΦΙΟΙ ΤΗΣ ΔΙΑΣΠΟΡΑΣ

Η ΠΡΩΤΟΧΡΟΝΙΑ ΕΝ ΓΑΛΑΝΗ  
(Εντυπώσεις ενός ξένου) 1911

[ Οι κάτοικοι του χωριού Γαλανή μετά την απόλυσιν της εκκλησίας της 
Ιεράς Μονής των Ταξιαρχών, όπου εκκλησιάζονται και αφ΄ου είπωσι πρώτον, 
την πρωτοχρονιά, εις τους Πατέρες της Μονής και «κάνουσι μεζέν και σφίξω-
σι μίαν», επιστρέφουν εις το χωρίον των λέγοντες τον «Άγιο Βασίλη» από της 
πρώτης μέχρι της τελευταίας οικίας ]....[ Τους παρακολούθησα τη προτροπή 
των από της Μονής, εις διαμένω, ίνα ιδώ το έθιμον ].. [ Εκείνο που μου έκαμε 
μεγάλην εντύπωσιν ήτο η άκρα καθαριότης των σπιτιών, η μεγάλη εγκαρδιώ-
της των κατοίκων προς αλλήλους…και ότι απέσχον την ημέραν ταύτην από 
της χαρτοπαιξίας...] 

Κ.Σ.ΜΠΙΤΣΙΟΣ

– Την ημέραν των Χριστουγέννων εκήρυξε τον θείον λόγον εν των Ναώ της 
Ι. Μ. Ταξιαρχών ο εκεί φιλοξενούμενος, τελειόφοιτος της Θεολογίας Κ. Σ. 
Μπίτσιος (6.1.1911). 

Για την αντιγραφή και απόδοση Κ.Γ.

ΠΑΡΑΚΛΗΣΗ:
Όποιος γνωρίζει ή έχει οποιαδήποτε πληροφορία για τους 

''σερφιώτες της διασποράς'', ένα αφιέρωμα που κάνει η εφη-
μερίδα μας και δημοσιεύεται στη σελ. 3, άτομα ή οικογένειες, 
παρακαλούμε να επικοινωνήσει με τη σύνταξη.

– Εις τον ημέτερον ομογενήν δημοσιογράφον, ιδιοκτήτην της Γαλλικής 
εφημερίδας «Φάρος Αλεξάνδρειας» κ. Ι. Χαϊκάλην, απενεμήθη ο ΑΡΓΥΡΟΥΣ 
ΣΤΑΥΡΟΣ Και εις Δανμαχούρ ακόμη εξεδόθη νέα εφημερίς «Η Εργασία» υπό 
των ελλήνων υπαλλήλων της Βαχεράς. Εις είκοσιν αριθμούνται οι εν Αιγύπτω 
εκδιδόμενες εφημερίδες (14/12/1908). 

– Οι εργαζόμενοι ομογενείς εις Σουδάν, εγράφησαν συνδρομητές της 
εφημερίδας.

– Επέστρεψεν από διμήνου εις Κωνσταντινούπολιν ο νέος Ι. Λιβάνιος και 
εις Αίγυπτον η κα Μαρία Μητροφάνη.

– Από Αγ. Φραγκίσκον, ενδιαφέρονται δια το Λαϊκόν Λαχείον του Π.Ν 
(12/7/09).

-Αφίκετο μετά του αδελφού του Αριστείδου ο εν Τάντα Αιγύπτου συμπολί-
της και αγαπητός ημίν φίλος κ. Ανάργυρος Λυμβαίος. (4.10.1909).

– Είναι γνωστόν ότι ο Σύλλογος του εν Σύρω Γυμνασίου απονέμει βρα-
βείο εις τους αριστεύσαντες μαθητές. Μεταξύ των αριστευσάντων και δη 
των πρώτων, είναι και ο νύν εις Ελβετίαν σπουδάζων Νικ. Π. Πελοποννήσιος. 
(20/11/1911).

– Αφίκοντο εκ Καϊρου η κα Πηνελόπη Παπάλη με τις θυγατέρες της Ευ-
φροσύνη και Παρασκευή, η κα Καλλιόπη Γεωργιάδου και ο κ. Σταύρος Χα-
δάδ. Από Αίγυπτον ο κ. Ι. Κόντε με τις γυναικαδελφές Άννα και Ζαμπέττα. Από 
Κωνσταντινούπολη η κα Σταματία Καλουμένου (13/5/1914).

– Αφίκετο εξ Αιγύπτου ο κ. Ιωάννης Ντούσκος μετά της οικογενείας του
(18/8/1915). Κ.Γ.

Συνεχίζεται. 

ΣΗΜΕΙΩΣΗ ΣΥΝΤΑΞΗΣ: 
Λόγω πληθώρας ύλης, στο 
επόμενο Ειδήσεις Περιφέ-
ρειας, ΠΠΙ Σερίφου, Άρθρο 
Άννας Σκιαδά, «Τα παραμύ-
θια» του Θ.Γ.Λ. κ.ά..  

Π Ω Λ Η Σ Η
Πωλείται κτήμα στην περιοχή 

Μουριά 6.973 τ.μ. (περίπου 7 
στρέμματα) και ένα «ζαρί» στο 
Λιβάδι στην περιοχή Πάλος 
318.99 τμ. για πληροφορίες 
στην κα Μποφιλίου – Ρενιέρη 
Μαργαρίτα τηλ.6937019815

Αισιόδοξη η εικόνα 
που παρουσιάζει το φράγμα 

στο Στενό.
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Π ω λ ε ί τ α ι
Αγροτεμάχιο 1.624 τ.μ. στη 

θέση Κατηφόρα –Μνήματα, ένα-
ντι Αγροτικού Μελισσοκομικού 
Συνεταιρισμού, πάνω στον επαρ-
χιακό δρόμο Χώρας -Λιβαδίου.

Αγροτεμάχιο 500 τ.μ. στη Γέ-
φυρα Νόχτας-ποτάμι, 230 μ. από 
παραλία. Μη οικοδομήσιμα. Ιδα-
νικά για πάρκινγκ.

Πληροφορίες κα Βαρβάρα 
Αγαμπέη τηλ. 6977279421.

Ποιοτικός άρτος
και

γλυκίσματα
δικής μας παρασκευής

Παπαδιαμαντοπούλου 30, 
Ιλίσια

Στέφανος Γεωργ. Λιβάνιος
Τηλ. 6989597053

Το Τρομερό Παιδί

Κ
15

4

Κ
15

3

Κ
15

2
Κ

15
6

Κ
1

5
8

Μεταλλεία Σερίφου 

Η έρευνα του ΕΜΠ για τη διάσωση και ανάδειξη 
των μεταλλευτικών μνημείων και τοπίων

Ένα ολοκληρωμένο και πλήρες 
σχέδιο, για την διάσωση και ανάδει-
ξη των μεταλλευτικών μνημείων και 
τοπίων της Σερίφου παρουσιάστη-
κε τη Δευτέρα 11 Νοεμβρίου 2024, 
στην αίθουσα 
της ΕΣΗΕΑ στην 
Αθήνα, παρουσία 
πλήθους κόσμου 
και με τη συμμε-
τοχή επιστημόνων 
εγνωσμένης αξί-
ας, αυτοδιοικητι-
κών και κοινωνι-
κών φορέων. 

Το master 
plan του υπαίθρι-
ου μουσείου με-
ταλλείων και του 
τοπιακού πάρκου 
της νοτιοδυτικής 
Σερίφου το οποίο 
παρουσιάστηκε στο κοινό, εκπονή-
θηκε, μετά από ανάθεση του Δή-
μου Σερίφου, υπό την επιστημονική 
ευθύνη του Καθηγητή ΕΜΠ Νίκου 
Μπελαβίλα, Διευθυντή του Εργαστη-
ρίου Αστικού Περιβάλλοντος και επι-
κεφαλής του έργου του Μουσείου 
Μεταλλείας - Μεταλλουργίας Λαυ-
ρίου. Στην έρευνα συμμετείχε μία 
ομάδα έμπειρων πανεπιστημιακών 
με τους καθηγητές της Σχολής Πολι-
τικών Μηχανικών ΕΜΠ Χάρη Γαντέ, 
Διευθυντή του Εργαστηρίου Μεταλ-
λικών Κατασκευών και Βασίλη Μαρί-
νο, Πρόεδρο της Διεθνούς Ένωσης 
Τεχνικής Γεωλογίας και Περιβάλ-
λοντος, όπως και τις ερευνήτριες 
Δήμητρα Μαυροκορδάτου, MSc Αρ-
χιτέκτονα-Αναστηλώτρια, Βασιλική 
Πουγκακιώτη MSc Πολιτικό Μηχανι-
κό – Αναστηλώτρια και την συντονί-
στρια της έρευνας Πολίνα Πρέντου 
MSc Αρχιτέκτονα –Πολεοδόμο. 

Στις 158 σελίδες της έρευνας, η 
οποία παραμένει στα συρτάρια των 
υπηρεσιών του Υπουργείου Πολιτι-
σμού επί μήνες δίχως να έχει αξιο-
λογηθεί, αναλύονται βήμα-βήμα όσα 
θα πρέπει να γίνουν ώστε να απο-
τραπεί άμεσα ο κίνδυνος κατάρρευ-
σης πολλών μνημείων και ειδικά της 
εμβληματικής Σκάλας Φόρτωσης 
στο Μέγα Λειβάδι και επιπλέον να 
αξιοποιηθούν τα ιστορικά στοιχεία 
για την ανάπτυξη του νησιού. 

«Είναι ένα τιτάνιο έργο, ευεργε-
τικό για την τόνωση της οικονομίας 
του νησιού. Θα αναδείξει ξεχασμέ-
νες μεταλλευτικές εγκαταστάσεις 
που απειλούνται με οριστική κατα-
στροφή δίνοντας ώθηση στη Σέ-
ριφο, μετατρέποντάς την σε πόλο 
έλξης για επιπλέον λόγους από τις 
όμορφες παραλίες της» σημείωσε 
ο Δήμαρχος Σερίφου Κωνσταντίνος 
Ρεβίνθης προλογίζοντας τους επι-
στήμονες και επισημαίνοντας την 
αξία της ιστορικής μνήμης. 

Σύμφωνα με τον Καθηγητή Νίκο 
Μπελαβίλα έγινε η επιλογή να κατα-
γραφεί το πρόβλημα στην ολότητά 
του ώστε και ο σχεδιασμός που θα 
προέκυπτε να είναι συνολικός. «Το 

Υπουργείο Πολιτισμού, η πολιτεία, 
δεν έχει κάνει τίποτε από το 1997 μέ-
χρι σήμερα» σημείωσε ο Νίκος Μπε-
λαβίλας αναφερόμενος στις τρεις 
δεκαετίες που μεσολάβησαν από 

τότε, από την πρώ-
τη επιστημονική 
αποστολή στο νησί 
με επικεφαλής τον 
αείμνηστο καθη-
γητή Αντώνη Ζ. 
Φραγκίσκο. «Χρει-
άστηκαν τρεις 
δεκαετίες έως 
ότου γίνει συνεί-
δηση στην τοπική 
κοινωνία και στην 
αυτοδιοίκηση, ο 
άμεσος κίνδυνος 
αμετάκλητης κα-
ταστροφής του 
συγκλον ιστ ικού 

αποτυπώματος των τεχνικών και του 
ανθρώπινου μόχθου αιώνων επάνω 
στα ακρωτήρια και τις πλαγιές της 
Σερίφου» είπε χαρακτηριστικά περι-
γράφοντας την απώλεια ιστορικών 
μνημείων στο διάστημα που μεσο-
λάβησε και τις σημαντικές φθορές 
που έχουν υποστεί όσα σε πείσμα 
της αδιαφορίας της Πολιτείας στέ-
κουν για λίγο ακόμα όρθια. Μάλιστα 
η ερευνητική ομάδα προχώρησε 
στην αρχιτεκτονική αποτύπωση μνη-

μείων υπό τον φόβο ότι σύντομα 
δεν θα υπάρχουν. Ο κ. Μπελαβίλας 
παρουσίασε ευρήματα αρχαίας δρα-
στηριότητας όπως πχ καμίνια και τις 
σκουριές της μεταλλουργίας χαλκού 
τα οποία σήμερα είναι απροστάτευτα 
αλλά και τα διάσπαρτα ελληνιστικά 
και μεσαιωνικά μνημεία του νησιού. 
«Αν υπήρχαν οπουδήποτε αλλού 
στην πολιτισμένη Ευρώπη θα ήταν 
ένας σπουδαίος, επισκέψιμος αρ-
χαιολογικός χώρος. Τα έχουμε όμως 
στη Σέριφο και απειλούνται να εξα-
φανιστούν» σχολίασε. 

Εξίσου σημαντική ήταν η τοπο-
θέτηση του Καθηγητή Χάρη Γαντέ 
ο οποίος παρουσίασε τα ευρήματα, 
επίγεια και υποβρύχια της εμβλημα-
τικής Σκάλας Φόρτωσης του Μεγά-
λου Λειβαδιού. Η Σκάλα κινδυνεύει 
με κατάρρευση και ο καθηγητής πα-
ρουσίασε αναλυτικά τόσο την παθο-
λογία της όσο και τα αναγκαία βήμα-
τα για την αποκατάσταση της. 

Κατά την παρουσίαση τεκμηρι-
ώθηκε από όλους τους ομιλητές η 
ρεαλιστική πρόταση της μελέτης για 

την πλήρη αποκατάσταση ή διάσωση 
των ιστορικών μνημείων αλλά και η 
ανάγκη αλλαγής των χρήσεων γης, 
διαβαθμισμένης ανά περιοχή. 

Σε παρέμβασή της η εκπρόσω-
πος και Ταμίας του Συλλόγου Μεγά-
λου Λιβαδιού Ευαγγελία Δουγέκου 
τόνισε ότι «πράξαμε εκείνο που μας 
αντιστοιχεί, ήρθε η ώρα να δούμε 
πράξεις ευθύνης από την Πολιτεία» 
ενώ ο Γιάννης Σπιλάνης, Ομότιμος 
Καθηγητής του Πανεπιστημίου Αι-
γαίου, Διευθυντής του Εργαστηρίου 
Τοπικής και Νησιωτικής Ανάπτυξης 
στο Τμήμα Περιβάλλοντος του ιδρύ-
ματος μίλησε για τη δύναμη των μο-
νοπατιών και πως αυτά μπορούν να 
βρουν εφαρμογή στο πλαίσιο του 
master plan ώστε να αλλάξει το του-
ριστικό προϊόν της Σερίφου. 

Όπως εξηγήθηκε από το σύνο-
λο των ομιλητών, για πρώτη φορά 
υπάρχει συμπόρευση της κοινωνίας, 
της επιστημονικής κοινότητας και 
της αυτοδιοίκησης με την παράλ-
ληλη στήριξη διεθνών παραγόντων. 
Όπως χαρακτηριστικά ειπώθηκε: «Το 
Υπουργείο Πολιτισμού είναι πλέον 
υποχρεωμένο να σκύψει πάνω από 
το πρόβλημα». 

Η εκπόνηση του ολοκληρωμέ-
νου σχεδίου ανάδειξης και προστα-
σίας διήρκησε ενάμιση χρόνο ενώ 
την ερευνητική ομάδα συνεπικού-

ρησαν ο καθηγητής του Πανεπιστη-
μίου Αιγαίου Γιάννης Σπιλάνης, ο Δρ 
Ιστορίας και επιμελητής του Μου-
σείου Μεταλλείας - Μεταλλουργίας 
Λαυρίου Γιώργος Ν. Δερμάτης, οι 
αρχαιολόγοι Ουρανία Βιζυηνού και 
Γιώργος Γαβαλάς, οι Άννα Ταβουλά-
ρη και Γκέλη Δουγέκου, Πρόεδρος 
και Ταμίας αντίστοιχα του Συλλόγου 
Μεγάλου Λιβαδιού Σερίφου, ο τέως 
Γραμματέας του Συλλόγου, Επί-
κουρος Καθηγητής ΕΚΠΑ Ορέστης 
Καραμανλής, όπως και o Ανδρέας 
Ζωντανός και τα στελέχη της Argo 
Navis οι οποίοι ανέλαβαν την υπο-
βρύχια καταγραφή.

   
ΕΘΝΙΚΟ ΜΕΤΣΟΒΙΟ ΠΟΛΥΤΕΧΝΕΙΟ 

ΣΧΟΛΗ ΑΡΧΙΤΕΚΤΟΝΩΝ ΜΗΧΑΝΙΚΩΝ 
ΕΡΓΑΣΤΗΡΙΟ ΑΣΤΙΚΟΥ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ 

ΔΗΜΟΣ ΣΕΡΙΦΟΥ ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΜΕΓΑΛΟΥ ΛΙΒΑΔΙΟΥ ΣΕΡΙΦΟΥ 

 
 

Δελτίο Τύπου 
 

Μεταλλεία Σερίφου 
Η έρευνα του ΕΜΠ για τη διάσωση και ανάδειξη των μεταλλευτικών μνημείων και τοπίων 

 
 
Ένα ολοκληρωμένο και πλήρες σχέδιο, για την διάσωση και ανάδειξη των μεταλλευτικών 
μνημείων και τοπίων της Σερίφου παρουσιάστηκε τη Δευτέρα 11 Νοεμβρίου 2024, στην 
αίθουσα της ΕΣΗΕΑ στην Αθήνα, παρουσία πλήθους κόσμου και με τη συμμετοχή επιστημόνων 
εγνωσμένης αξίας, αυτοδιοικητικών και κοινωνικών φορέων.  
 
Το master plan του υπαίθριου μουσείου μεταλλείων και του τοπιακού πάρκου της νοτιοδυτικής 
Σερίφου το οποίο παρουσιάστηκε στο κοινό, εκπονήθηκε, μετά από ανάθεση του Δήμου 
Σερίφου, υπό την επιστημονική ευθύνη του Καθηγητή ΕΜΠ Νίκου Μπελαβίλα, Διευθυντή του 
Εργαστηρίου Αστικού Περιβάλλοντος και επικεφαλής του έργου του Μουσείου Μεταλλείας-
Μεταλλουργίας Λαυρίου. Στην έρευνα συμμετείχε μία ομάδα έμπειρων πανεπιστημιακών με 
τους καθηγητές της Σχολής Πολιτικών Μηχανικών ΕΜΠ Χάρη Γαντέ, Διευθυντή του 
Εργαστηρίου Μεταλλικών Κατασκευών και Βασίλη Μαρίνο, Πρόεδρο της Διεθνούς Ένωσης 
Τεχνικής Γεωλογίας και Περιβάλλοντος, όπως και τις ερευνήτριες Δήμητρα Μαυροκορδάτου, 
MSc Αρχιτέκτονα-Αναστηλώτρια, Βασιλική Πουγκακιώτη MSc Πολιτικό Μηχανικό – 
Αναστηλώτρια και την συντονίστρια της έρευνας Πολίνα Πρέντου MSc Αρχιτέκτονα –
Πολεοδόμο. 
 
Στις 158 σελίδες της έρευνας, η οποία παραμένει στα συρτάρια των υπηρεσιών του Υπουργείου 
Πολιτισμού επί μήνες δίχως να έχει αξιολογηθεί, αναλύονται βήμα-βήμα όσα θα πρέπει να 
γίνουν ώστε να αποτραπεί άμεσα ο κίνδυνος κατάρρευσης πολλών μνημείων και ειδικά της 
εμβληματικής Σκάλας Φόρτωσης στο Μέγα Λειβάδι και επιπλέον να αξιοποιηθούν τα ιστορικά 
στοιχεία για την ανάπτυξη του νησιού.  
«Είναι ένα τιτάνιο έργο, ευεργετικό για την τόνωση της οικονομίας του νησιού. Θα αναδείξει 
ξεχασμένες μεταλλευτικές εγκαταστάσεις που απειλούνται με οριστική καταστροφή δίνοντας 
ώθηση στη Σέριφο, μετατρέποντάς την σε πόλο έλξης για επιπλέον λόγους από τις όμορφες 
παραλίες της» σημείωσε ο Δήμαρχος Σερίφου Κωνσταντίνος Ρεβίνθης προλογίζοντας τους 
επιστήμονες και επισημαίνοντας την αξία της ιστορικής μνήμης.  
Σύμφωνα με τον Καθηγητή Νίκο Μπελαβίλα έγινε η επιλογή να καταγραφεί το πρόβλημα στην 
ολότητά του ώστε και ο σχεδιασμός που θα προέκυπτε να είναι συνολικός. «Το Υπουργείο 
Πολιτισμού, η πολιτεία, δεν έχει κάνει τίποτε από το 1997 μέχρι σήμερα» σημείωσε ο Νίκος 
Μπελαβίλας αναφερόμενος στις τρεις δεκαετίες που μεσολάβησαν από τότε, από την πρώτη 
επιστημονική αποστολή στο νησί με επικεφαλής τον αείμνηστο καθηγητή Αντώνη Ζ. 
Φραγκίσκο. «Χρειάστηκαν τρεις δεκαετίες έως ότου γίνει συνείδηση στην τοπικη ́κοινωνία και 
στην αυτοδιοίκηση, ο άμεσος κίνδυνος αμετάκλητης καταστροφης́ του συγκλονιστικου ́
αποτυπώματος των τεχνικών και του ανθρώπινου μόχθου αιώνων επάνω στα ακρωτηρ́ια και 
τις πλαγιές της Σερίφου» είπε χαρακτηριστικά περιγράφοντας την απώλεια ιστορικών 
μνημείων στο διάστημα που μεσολάβησε και τις σημαντικές φθορές που έχουν υποστεί όσα σε 

E. ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ
ΤΕΛΕΤΑΙ ΑΠΟΤΕΦΡΩΣΕΙΣ 

ΜΝΗΜΟΣΥΝΑ
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ΨΑΧΝΟΝΤΑΣ ΤΗ ΛΟΓΙΚΗ 
ΣΤΟΝ ΠΑΡΑΛΟΓΙΣΜΟ

Διαβάζοντας τις αναρτήσεις-α-
νακοινώσεις της παράταξης που 
επέλεξε ο κόσμος της Σερίφου ως 
αντιπολίτευση, με τη συνήθη αναπα-
ραγωγή τους από τα γνωστά φερέ-
φωνα (που στηρίζουν συγκεκριμένα 
συμφέροντα) τα οποία προσπαθούν 
ολοένα και περισσότερο να δημιουρ-
γούν εντυπώσεις αλλοιώνοντας την 
πραγματικότητα, όπως συνέβη το 
τελευταίο δίμηνο του 2024, με αφορ-
μή τη ψήφιση του προϋπολογισμού. 
Πάμε λοιπόν:

Τέλη Καθαριότητας:

Το Νοέμβριο του 2023, χρησι-
μοποίησα τον αδόκιμο όρο «νόμιμο 
σκάνδαλο», σε επίσημη επιστολή 
προς όλους τους Δημάρχους Νο-
τίου Αιγαίου, για το γεγονός ότι ο 
Δήμος Σερίφου (όπως και άλλοι Δή-
μοι) πληρώνει σχεδόν 100 χιλ ευρώ 
(!!) ετησίως για το «τίποτα», καθ’ ότι 
ο ΦΟΔΣΑ δεν είχε (και προφανώς 
δεν έχει) παραλάβει ακόμα το ΧΥΤΑ 
ΣΕΡΙΦΟΥ ενώ παράλληλα εξακο-
λουθούμε να πληρώνουμε εργολά-
βους για τη στοιχειώδη διαχείριση 
του ΧΥΤΑ. 

Έχοντας ωστόσο τα χρηματικά 
πλεονάσματα, καταφέραμε να μην 
κάνουμε κάποια αύξηση και χρημα-
τοδοτήσαμε όλα τα προηγούμενα 
χρόνια, το μεγάλο κόστος της συμ-
μετοχής μας στο ΦΟΔΣΑ και φτά-
σαμε στο 2025 για να γίνει μια μικρή 
αύξηση 0,21 ευρώ/τμ (ήτοι από 0,99 
στο 1,20 όπως είναι κατά μ.ο και στα 
υπόλοιπα νησιά) για να μπορέσει ο 
τομέας καθαριότητας να συνεχίσει 
να λειτουργεί, καλύπτοντας ΜΟΝΟ 
βασικές ανάγκες του σε μισθοδοσία, 
οχήματα, καύσιμα & ΧΥΤΑ. Τα αντα-
ποδοτικά χρήματα δεν επαρκούν 
για έργα (επειδή είναι ανταποδοτικά 
δεν μπορούμε και να τα χρηματοδο-
τήσουμε από άλλους κωδικούς του 
προϋπολογισμού). Με απλά λόγια 
για ένα σπίτι 50 τετραγωνικών, η πρό-
σθετη επιβάρυνση είναι 10,50 ευρώ 
το χρόνο.

Τέλη Ύδρευσης:

Όπως είχα γράψει και στο προ-
ηγούμενο φύλλο της εφημερίδας 
και παλαιότερα, η εποχή του φτηνού 
νερού τελείωσε. Ίσως κάποιοι δεν 
έχουν μάθει να ακούνε την αλήθεια 
και την αποτύπωση της πραγματικό-
τητας.

Δε γίνεται να λες «να δοθεί αύ-
ξηση στο ύψος του πληθωρισμού» 
απλά και μόνο για να γίνεσαι αρε-
στός. Είναι παραλογισμός. Όταν κάτι 
σου κοστίζει 2,00 ευρώ πως θα μπο-
ρείς να το χρηματοδοτείς και να το 
δίνεις με 0,80 ευρώ; Με δεδομένο 
λοιπόν ότι η παραγωγή νερού έχει 
πλέον υψηλό κόστος (λόγω αφαλά-
τωσης) και προκειμένου να υπάρχει 
επάρκεια νερού έγιναν οι απαραίτη-
τες αναπροσαρμογές στις κλίμακες 
χρέωσης

Το να συγκρίνουμε τις κλίμα-
κες χρέωσης με τις προηγούμενες 
είναι ΑΤΟΠΟ διότι μέχρι το 2023 
υδροδοτούνταν το νησί από πηγές, 
γεωτρήσεις & φράγμα, άρα χαμη-
λού κόστους. Από το 2024 λόγω της 
παρατεταμένης λειψυδρίας αυτό 
ανήκει στο παρελθόν οπότε είναι 
αναγκαίο να προσαρμοστούμε στην 
πραγματικότητα όπως γίνεται και στα 
γύρω νησιά τόσα και τόσα χρόνια. 
Φυσικά να θυμίσουμε ότι η παρού-
σα δημοτική αρχή ήταν εκείνη που 
ΜΕΙΩΣΕ πάνω από 77 ευρώ + ΦΠΑ 
σε 49 ευρώ + ΦΠΑ τα τέλη αποχέτευ-
σης όπως ισχύουν μέχρι και σήμερα 
(ΜΕΙΩΣΗ 36%) και αντίστοιχα ακό-
μα και τα τέλη ύδρευσης με πάνω 
από 20% στις μεσαίες κλίμακες.

Κλείνοντας, να είναι απόλυτα 
σαφές ότι αν τα επόμενα χρόνια, 
μπορέσουμε και αποκτήσουμε 
επάρκεια νερού (ωραία η βροχή 
του Δεκεμβρίου…), η τιμολόγηση θα 
επανέλθει στα πρότερα επίπεδα καθ’ 
ότι το νησί μας θα υδροδοτείται και 
πάλι από χαμηλού κόστους παρα-
γωγής νερού. Αυτό για εμάς είναι η 
ευχή για το μέλλον αλλά δε βασίζου-
με τη μοίρα ενός νησιού σε μία ευχή.

Προϋπολογισμός:

Εδώ είχαμε την ευκαιρία να 
απολαύσουμε μια σειρά από παρα-
λογισμούς, όπου αν τους έγραφα δε 
θα μας έφτανε ο χώρος της εφημε-
ρίδας αλλά το κορυφαίο ήταν ότι ψή-
φισαν το τεχνικό πρόγραμμα και 
ΟΠΔ (τη στοχοθεσία δηλαδή του 
Προϋπολογισμού) αλλά ΟΧΙ τον 
προϋπολογισμό που αποτελεί ανα-
πόσπαστο κομμάτι αυτών!!Άραγε τι 
να είχαν στο μυαλό τους;

Στέλιος Λιβάνιος, Αντιδήμαρχος
Οικονομικών Σερίφου

Msc Accounting & Finance/Msc 
Economic & Business Strategy
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 � Το Ημερολόγιο/Ατζέντα για τη νέα χρονιά του Συλ-
λόγου Γυναικών Σερίφου Η ΑΝΔΡΟΜΕΔΑ, χρησιμοποιεί-
ται ήδη από τα μέλη και τους φίλους του Συλλόγου. 
Καλή & δημιουργική χρονιά!

 � Ο Σύλλογος Γυναικών Σερίφου Η ΑΝΔΡΟΜΕΔΑ 
συμμετείχε και φέτος στη διοργάνωση του Χριστουγεννιάτι-
κου Παζαριού τον Δεκέμβριο στο Λιβάδι της Σερίφου. Η συ-
νεργασία του Συλλόγου μας με τους Συλλόγους Γονέων και 
Κηδεμόνων Νηπιαγωγείου-Δημοτικού & Γυμνασίου-Λυκείου 

Σερίφου, καθώς και με τον Σύλλογο Μεγάλου Λιβαδιού 
είχε ένα πολύ όμορφο αποτέλεσμα: δώρα, δραστηριότητες, 
παιχνίδια, μουσική, κάλαντα, μεζέδες & αρώματα. Πολύ ση-
μαντική ήταν η παρουσία του Μουσικού Εργαστηρίου Σερί-
φου και των αδελφών Αντώνη και Μανώλη Κόντε, που με 
την μουσική τους ολοκλήρωσαν τη ζεστή Χριστουγεννιάτικη 

ατμόσφαιρα και τους ευχαριστούμε πολύ! Το παζάρι απο-
τέλεσε, για μία ακόμα φορά, ένα σημείο συνάντησης για 
όλους τους κατοίκους της Σερίφου και ένα στολίδι για τη 
χειμερινή περίοδο του νησιού μας. Και του χρόνου!

 � Θα θέλαμε να ευχαριστήσουμε θερμά την Κατε-
ρίνα Γεροντάρη για την προσφορά χειροποίητων προϊό-
ντων στο Σύλλογό μας για το Χριστουγεννιάτικο Bazaar 
και να της ευχηθούμε καλές δουλειές και καλή επιτυχία 
στο «ΗΜΙφως» handmadecreations.

ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΓΥΝΑΙΚΩΝ ΣΕΡΙΦΟΥ
«Η Ανδρομέδα»

ΜΟΥΣΕΙΟ ΚΥΚΛΑΔΙΚΗΣ ΤΕΧΝΗΣ
ΕΚΘΕΣΗ

Η πρώτη πανκυκλαδική έκθεση που έχει διοργανωθεί ποτέ, παρουσιάζει 
την ιστορία μέσα από τα μάτια των γυναικών των Κυκλάδων, από την αρχαιό-
τητα μέχρι το 19ο αιώνα.

Ίσιδα, Νεικώ, Παρθενίκα, Αλίνη, Μαγία Πούλχρα, Ερμιόνη, Αλεξιβώλα, 
Άρτεμις, Αθηνά, Θεοκτίστη, Μαξιμίλλα, Ευπορία...

Αυτές είναι μόνο μερικές από τις Κυκλαδίτισσες που αφηγούνται την 
ιστορία τους στην αρχαιολογική έκθεση που διοργανώνουν το Υπουργείο 
Πολιτισμού, μέσω της Εφορείας Αρχαιοτήτων Κυκλάδων και το Μουσείο 
Κυκλαδικής Τέχνης.

H έκθεση συγκεντρώνει στην Αθήνα 180 μοναδικά αριστουργήματα 
από όλα σχεδόν τα μουσεία των νησιών των Κυκλάδων: την Αμοργό, την 
Άνδρο, τη Δήλο, τη Θήρα, την Ίο, την Κέα, την Κύθνο, τη Μήλο, τη Μύκονο, 
τη Νάξο, την Πάρο, τη Σέριφο, τη Σίκινο, τη Σίφνο, τη Σύρο, την Τήνο και τη 
Φολέγανδρο. 

Η έκθεση αποτελεί την πρώτη κοινή δράση του Μουσείου Κυκλαδικής 
Τέχνης και της Εφορείας Αρχαιοτήτων Κυκλάδων, σε εφαρμογή του Μνημο-
νίου Συνεργασίας που υπογράφτηκε στις 17 Μαΐου 2024 από την Υπουργό 
Πολιτισμού, Λίνα Μενδώνη και την Πρόεδρο και Διευθύνουσα Σύμβουλο του 
Μουσείου Κυκλαδικής Τέχνης, Σάντρα Μαρινοπούλου, με στόχο τη μελέτη, 
ανάδειξη και προβολή του κυκλαδικού πολιτισμού στην Ελλάδα και στο εξω-
τερικό.

Διάρκεια: 12 Δεκεμβρίου 2024 – 4 Μαΐου 2025
Χώρος: Μέγαρο Σταθάτου Βασιλίσσης Σοφίας & Ηροδότου 1

Για την απόδοση Φ.Π.Λ.

 Συμπόσιο | 24 Μαΐου 2025 | Αθήνα 

Σέριφος: Από τον Περσέα στο σήμερα
Σκοπός του Συμποσίου είναι να γίνει μία πρώτη καταγραφή, παρουσία-

ση και συζήτηση των εργασιών και των τεκμηρίων που αφορούν διαφορε-
τικές πτυχές της ιστορίας, της οργάνωσης και του πολιτισμού του νησιού 
(αρχαιολογία, βιομηχανική ιστορία, αρχιτεκτονική, άυλη πολιτιστική κληρο-
νομιά, τέχνες, κοινωνιολογία, λαογραφία, οικονομία, γεωλογία, κ.λπ.) που 
θα επιτρέψει να αποκτήσουμε καλύτερη γνώση για τη Σέριφο και να διασα-
φηνίσουμε τα πεδία ενδιαφέροντος. Καλούμε όσες και όσους έχουν δου-
λέψει παλιότερα ή σκοπεύουν να δουλέψουν μελλοντικά σε κάποιο θέμα 
που σχετίζεται με το νησί της Σερίφου να υποβάλλουν τις παρουσιάσεις 
τους.

* εκδήλωση ενδιαφέροντος έως 31/3/2025
Περισσότερες πληροφορίες στο serifosstudies.org/symposium25

ΑΞΙΑΚΟΙ ΠΡΟΣΑΝΑΤΟΛΙΣΜΟΙ
Η ισοπεδωτική μεταχείριση, τα πελατειακά δίκτυα έχουν εκδιώξει και 

αποτρέπουν την είσοδο του πιο ικανού προσωπικού.
Η αποθέωση του αδυσώπητου ανταγωνισμού με αθέμιτα μέσα, του αμο-

ραλισμού, της στυγνής λογικής του κέρδους. 
Και εδώ ακριβώς, τυφλές εκρήξεις βίας στις σύγχρονες κοινωνίες δεν 

αποβλέπουν πουθενά. Βία χωρίς βαθύτερα κίνητρα και σκοπούς.
Εκρήξεις βίας στις σύγχρονες κοινωνίες με πρωταγωνιστές, κυρίως νέ-

ους ανθρώπους θεωρούνται από ορισμένους, δυναμικές εκφράσεις διαμαρ-
τυρίας για την κοινωνία, της μαζικοποίησης και της αλλοτρίωσης

Οι αξιακοί προσανατολισμοί του κοινού στην καθημερινή συμπεριφορά, 
είναι αποκαλυπτικοί των προτιμήσεών του.

Σημαίνοντα ρόλο παίζουν κάτω από την αρχιτεκτονική σκέψη, με έντονη 
συναισθηματική νοημοσύνη, οι αναμνήσεις που δημιουργούν συναισθήματα.

Οι ηθικές, πλέον, αναστολές έχουν ήδη ξεπεραστεί και ο εφιάλτης είναι 
μονόδρομος με όλες τις συνέπειες στην εξελικτική επιτυχία.

Η αποθέωση του αδυσώπητου ανταγωνισμού με αθέμιτα μέσα, της στυ-
γνής λογικής του κέρδους, μέσα από την παροχή στείρας τεχνοκρατικής 
γνώσης.

Ο σύγχρονος άνθρωπος έχει τέτοια μορφή ώστε δεν δίνεται έμφαση 
στην ανθρωπιστική μορφή ανθρώπου.

Το αποτέλεσμα του σύγχρονου υλιστικού κόσμου είναι φανερό ότι ισοπε-
δώνει οποιαδήποτε πνευματική και ηθική αξία.

ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ ΤΑΤΙΑΝΗ

Δράσεις των σχολείων μας
ΝΗΠΙΑΓΩΓΕΙΟ ΣΕΡΙΦΟΥ

 �Χριστουγεννιάτικη γιορτή. 
Την Τρίτη 17/12 το πρωί πραγματοποιήθηκε στην 

αίθουσα του Νηπιαγωγείου η Χριστουγεννιάτικη γιορτή, 
ενώ τις προηγούμενες ημέρες τα παιδιά με την καθοδή-
γηση των δασκάλων τους έφτιαξαν κουλουράκια και χρι-
στουγεννιάτικες κατασκευές.

ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΧΟΛΕΙΟ ΣΕΡΙΦΟΥ

 �Γιορτή για την επέτειο εξέγερσης του Πολυτε-
χνείου

Την Παρασκευή 15 Οκτωβρίου 2024 έγινε στο χώρο 
του κάτω διδακτηρίου γιορτή για να τιμηθεί η 51η επέ-

τειος της εξέγερσης του Πολυτεχνείου. Οι μαθητές της 
Ε΄τάξης με την καθοδήγηση της δασκάλας τους, κυρίας 
Μαρίας, παρουσίασαν ένα χρονικό της εξέγερσης και 
σκετς σχετικά με τα γεγονότα του Νοέμβρη του ’73. Προ-
βλήθηκαν, επίσης, βίντεο με στιγμιότυπα από τα γεγονότα 
της εποχής και οι μαθητές των υπόλοιπων τάξεων συμμε-
τείχαν ως μέλη της χορωδίας.

 �Ευαισθητοποίηση της σχολικής κοινότητας για  
το «Χαμόγελο του παιδιού» και το «Αστέρι της Ευχής»

Το Δημοτικό Σχολείο Σερίφου στα πλαίσια της κοινω-
νικής ευθύνης και προσφοράς συγκέντρωσε και φέτος 
τρόφιμα και είδη πρώτης ανάγκης για το «Χαμόγελο του 
παιδιού».

Συμμετείχε επίσης στο εκπαιδευτικό πρόγραμμα 
Αστέρι της Ευχής, έτσι ώστε να συμβάλουμε στην εκπλή-
ρωση των ευχών παιδιών ηλικίας 3-18 ετών που αντιμετω-
πίζουν σοβαρές ασθένειες.

 �«Το πλαστικό μου και εγώ». Εκπαιδευτικό περι-
βαλλοντικό πρόγραμμα

Πώς να ενθαρρύνεις τα παιδιά να χρησιμοποιήσουν 
λιγότερο πλαστικό στην καθημερινότητά τους όταν στον 
τόπο τους δεν υπάρχουν κατάλληλες υποδομές;

Πού κρύβεται πλαστικό γύρω μας;
Μπορούμε να ζήσουμε χωρίς αυτό;
Απαντήσεις στα παραπάνω και πώς μπορούμε με 

απλά βήματα να επαναπροσδιορίσουμε τη σχέση μας με 
το πλαστικό προσφέρει το πρόγραμμα «Το Πλαστικό μου 
& Εγώ», το οποίο υλοποιήθηκε την Τρίτη 26 Νοεμβρίου 
2024. Την παρουσίαση έκανε η Αναστασία Γαλερού, συ-
νεργάτιδα της OPUS, η οποία μέσα από δραστηριότητες, 
παρουσιάσεις και ανάγνωση παραμυθιού εκπαίδευσε και 
ευαισθητοποίησε μαθητές και εκπαιδευτικούς στη μείω-

ση της χρήσης του πλαστικού.

 �Εργαστήρι κεραμικής
Την Παρασκευή 29/11 στήθηκε στο σχολείο ένα ερ-

γαστήριο κεραμικής με την καθοδήγηση και βοήθεια των 

εργαζομένων στο “Κεραμείο Ceramic Studio”, Ελευθερί-
ας Βροχίδου, Σταυρούλας Φούκα και Νικόλα Μαθέ, και 
φυσικά παρουσία της ιδιοκτήτριας Νατάσας Καλογερο-
πούλου.

Μίλησαν για το ρόδι, το συμβολισμό του ως αντικεί-
μενο που φέρνει τύχη. Οι μαθητές αναζήτησαν με τη βο-
ήθειά τους τη θέση του στην τέχνη (σε πίνακες ζωγρα-
φικής) και στη συνέχεια, ακολουθώντας οδηγίες και με 
αμέριστη βοήθεια, έφτιαξαν τα δικά τους ρόδια για το 
γούρι της νέας χρονιάς. Το ίδιο και οι δάσκαλοι του σχο-
λείου, που πειραματίστηκαν με τον ίδιο ενθουσιασμό.

 �Χριστουγεννιάτικη γιορτή
Την Τρίτη 17/12 το απόγευμα πραγματοποιήθηκε 

στο χώρο του Κάτω Διδακτηρίου η χριστουγεννιάτικη 

γιορτή του σχολείου, η οποία οργανώθηκε από τις εκπαι-
δευτικούς των τάξεων Α και Β. Τα παιδιά παρουσίασαν 
ένα χιουμοριστικό σκετς με τίτλο «Η βαρυστομαχιά του 
Αη-Βασίλη» και είπαν χριστουγεννιάτικα τραγούδια μαζί 
με τους μαθητές των υπολοίπων τάξεων. Επίσης, οι μαθη-
τές των τάξεων Γ-Δ-Ε δραματοποίησαν και τραγούδησαν 
ένα αγγλικό χιουμοριστικό χριστουγεννιάτικο τραγούδι. 
Μετά τη λήξη της γιορτής προσφέρθηκαν μεζέδες από 
τους εκπαιδευτικούς και τους γονείς των μαθητών.

ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΓΟΝΕΩΝ ΚΑΙ ΚΗΔΕΜΟΝΩΝ  
ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ ΚΑΙ ΝΗΠΙΑΓΩΓΕΙΟΥ

Οι εκπρόσωποι του Συλλόγου Γονέων και Κηδεμό-
νων προσέφεραν, όπως κάθε χρόνο, δωράκια στους μα-
θητές και εκπαιδευτικούς για το καλό των ημερών, καθώς 
επίσης και χριστουγεννιάτικες λιχουδιές, στη χριστουγεν-
νιάτικη γιορτή και των δύο εκπαιδευτικών βαθμίδων. 

Πηγή: blog του Σχολείου
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ΕΝΟΙΚΙΑΣΕΙΣ ΗΛΕΚΤΡΙΚΩΝ 
ΠΟΔΗΛΑΤΩΝ ΚΑΙ ΠΑΤΗΝΙΩΝ
Λιβάδι Σερίφου - Τ: +30 6941 517475

serifospergola@hotmail.com
www.pergolabike.gr

ALEXANDROS RESORT
Dream by the sea

Λειβαδάκια | 840 05 Σέριφος
Τ. 22810 51119 | Κ. 6977 260040
Ε. info@alexandrosresort.com
www.alexandrosresort.com

Ενικοιαζόµενα επιπλωµένα
δωµάτια διαµερίσµατα

Τηλ. 2281052141, 6906236181
info@almirikiserifos.gr

Κ
15
5



Νοέμβριος–Δεκέμβριος 2024 7

Δ Η Μ Ο Τ Ι Κ Α  Ν Ε Α

ALEXANDROS
ΕΝ ΣΕΡΙΦΩ 1977
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ΕΠΙΤΕΛΟΥΣ ΒΡΟ-
ΧΗ!!! Όλη η Ελλάδα 
κάνει λόγο για ένα «ευ-
εργετικό δίμηνο»… με 
τον καιρό να αλλάζει και 
να σταματά η επίμονη 
ανομβρία… Το νησί μας 
είδαμε να πρασινίζει και 
το φράγμα να ανεβαί-
νει… Πάμε να δούμε τι 
έγινε στο Δήμο μας το 
δίμηνο που πέρασε:

8/11: Χρόνια πολλά 
Σέριφος. Η Χάρη των 
Παμμεγίστων Ταξιαρ-
χών να επισκιάσει όλο 
τον κόσμο.

9/11: Εγκρίθηκαν τα τέλη για 
το οικονομικό έτος 2025 από τη Δη-
μοτική Επιτροπή και θεσπίστηκε νέο 
τέλος ελικοδρομίου προκειμένου 
να καλυφθούν οι ανάγκες συντήρη-
σής του. Προφανώς, εξαιρούνται οι 
πτήσεις δημοσίου συμφέροντος και 
κυρίως οι υγειονομικές πτήσεις, οι 
οποίες απαλλάσσονται από το τέλος.

11/11: Παρουσιάστηκε στο κοινό 
η μελέτη του ΕΜΠ για την διάσωση 
και ανάδειξη των Μεταλλείων Σερί-
φου, στα πλαίσια της άκρως επιτυ-
χημένης εκδήλωσης του Δήμου Σε-
ρίφου σε συνεργασία με το Σύλλογο 
Μεγάλου Λιβαδίου και το Εθνικό 
Μετσόβιο Πολυτεχνείο. Αναλύθη-
καν από τους Πανεπιστημιακούς, 
κ. Νίκο Μπελαβίλα (Διευθυντή του 
Εργαστηρίου Αστικού Περιβάλλο-
ντος και επικεφαλής του έργου του 
Μουσείου Μεταλλείας Μεταλλουργί-
ας Λαυρίου), κ. Χάρη Γαντέ (Διευθυ-
ντής του Εργαστηρίου Μεταλλικών 
Κατασκευών) και κ. Βασίλη Μαρί-
νο (πρόεδρο της Διεθνούς Ένωσης 
Τεχνικής Γεωλογίας και Περιβάλλο-
ντος), διάφορες σημαντικές πτυχές 
της μελέτης, η οποία κατ’ ουσίαν 
παρέχει έτοιμη δουλειά στο υπουρ-
γείο Πολιτισμού, που δυστυχώς επί 
40 και πλέον έτη κωφεύει, αδιαφορεί 
και έχει εγκαταλείψει το μνημειακό 
τοπίο της ευρύτερης μεταλλευτικής 
περιοχής της Σερίφου (από Χάλαρα 
ως Αβυσσαλό) να καταστρέφεται 

προσπαθώντας έτσι να λησμονηθεί 
η σύγχρονη ιστορία του νησιού μας.

Μέχρι και το τέλος του 2024 η 
μελέτη δεν έχει καν εξεταστεί από τα 
αρμόδια όργανα πολιτισμού, μολο-
νότι έχει κατατεθεί από το ΕΜΠ ήδη 
από τις 11 Αυγούστου, ενώ η μελέτη 
ιδιώτη επενδυτή εγκρίθηκε πριν καν 
συμπληρωθεί δίμηνο ΣΚΑΝΔΑΛΩ-
ΔΩΣ!!! Ως εκ τούτου οι κάτοικοι της 
Σερίφου μπορούν εύκολα να αντιλη-
φθούν ότι το υπουργείο Πολιτισμού 
προτιμά να εξυπηρετεί ιδιωτικά συμ-
φέροντα, αντί να υποστηρίζει τα ίδια 
τα συμφέροντά του, ήτοι τα δημόσια 
μνημεία που δεν έχει κηρύξει ως δι-
ατηρητέα και υπό καθεστώς ιδιαίτε-
ρης προστασίας. Τρανό παράδειγμα 
η σκάλα φόρτωσης του Μεγάλου Λι-
βαδίου, η οποία είναι μοναδική στον 
ελλαδικό χώρο και δεν θεωρείται 
νεότερο μνημείο, αλλά με την μελέτη 
του ιδιώτη το υπουργείο Πολιτισμού 
προσπαθεί να τη διασώσει.

Στην παρουσίαση παρευρέθηκε 
ο καθηγητής του Πανεπιστημίου Αι-
γαίου και διευθυντής του Εργαστη-
ρίου Τοπικής και Νησιωτικής Ανά-
πτυξης στο Τμήμα Περιβάλλοντος, κ. 
Ιωάννης Σπιλάνης, ο οποίος μίλησε 
για τη δύναμη των μονοπατιών και 
πως αυτά μπορούν να βρουν εφαρ-
μογή στο πλαίσιο του master plan 

ώστε να αλλάξει το τουριστικό προ-
ϊόν της Σερίφου. 

21/11: Ο Δήμαρχος Σερίφου 
παρευρέθηκε στην εκδήλωση του 
υπουργείου Περιβάλλοντος και 
Ενέργειας για το Ταμείο Απανθρακο-
ποίησης, που πραγματοποιήθηκε στη 
Νάξο παρουσία του πρωθυπουργού, 
του υπουργού Περιβάλλοντος και 
Ενέργειας και πολλών άλλων εκπρο-
σώπων της κεντρικής κυβέρνησης, 
εκπροσώπων της περιφέρειας Νο-
τίου Αιγαίου και Δημάρχων άλλων 
νησιών. Από το Ταμείο Απανθρακο-
ποίησης θα προκύψουν έργα ύψους 
τουλάχιστον 1,6 δισεκατομμυρίων 
ευρώ, τα οποία θα αφορούν ύδρευ-
ση, παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ, 
ηλεκτροκίνηση και ενεργειακή ανα-
βάθμιση κτιρίων.

24/11: Πραγματοποιήθηκε 
έκτακτη συνέλευση από τον Αγρο-
τικό Μελισσοκομικό Συνεταιρισμό 
Σερίφου, παρουσία του Δημάρχου, 
Κωνσταντίνου Ρεβίνθη, με μόνο 
θέμα συζήτησης την αντιμετώπιση 
του προβλήματος της υπερβόσκη-
σης από ανεπιτήρητα αμνοερίφια. Ο 
Δήμαρχος δεσμεύτηκε να προβεί σε 
όλες τις γραφειοκρατικές ενέργειες 
για την αντιμετώπιση του προβλή-
ματος και την εξασφάλιση ποσού 
30.000 ευρώ συν ΦΠΑ για την περι-
συλλογή των ανεπιτήρητων ζώων.

5/12: Εγκρίθηκε από τη Δημοτι-
κή Επιτροπή το σχέδιο ενεργειακής 
απόδοσης κτιρίων (Σ.Ε.Α.Κ.), το 

οποίο είναι προαπαιτούμενο για την 
χρηματοδότηση έργων από το Πρά-
σινο Ταμείο και το υπουργείο Περι-
βάλλοντος και Ενέργειας.

12/12: Η Δημοτική Επιτροπή συ-
νέταξε το τεχνικό πρόγραμμα και τον 
προϋπολογισμό για το έτος 2025 και 
στη συνέχεια τα υπέβαλε προς έγκρι-
ση στο Δημοτικό Συμβούλιο.

17/12: Το Δημοτικό Συμβούλιο, 
κατά πλειοψηφία, ενέκρινε το τεχνι-
κό πρόγραμμα, το Ολοκληρωμένο 
Πλαίσιο Δράσης και τον προϋπο-
λογισμό για το έτος 2025. Ωστόσο, 
για μία ακόμη φορά προβλημάτισε τη 
Δημοτική Αρχή η ανεύθυνη στάση της 
αντιπολίτευσης, η οποία για το τεχνικό 
πρόγραμμα δήλωσε ότι συμφωνεί με 
τα έργα αλλά το καταψηφίζει, ενώ στη 
Δημοτική Επιτροπή το είχε ψηφίσει. 
Επίσης καταψήφισε τον προϋπολογι-
σμό, ενώ μέλος της ψήφισε το ΟΠΔ, 
(που συνοδεύει τον προϋπολογισμό) 
το οποίο δεν είχε ψηφίσει στη Δημο-
τική Επιτροπή!!! Πλέον είναι απορίας 
άξιο, αν στην αντιπολίτευση ξέρουν τι 
ψηφίζουν καθώς η στάση της δείχνει 
ασυνέπεια, έλλειψη σοβαρότητας και 
μπορεί να θέσει σε κίνδυνο το νησί.

· Το Δημοτικό Συμβούλιο, κατά 
πλειοψηφία, ενέκρινε τους όρους 
προκήρυξης της θέσης του Συμπα-
ραστάτη του Δημότη και της Επιχεί-

ρησης του Δήμου Σερί-
φου, θέση για την οποία 
πάσχισε η αντιπολίτευση 
με νύχια και με δόντια 
να προκηρυχθεί και έκα-
νε ακόμη και προσφυγή 
στην Αποκεντρωμένη Δι-
οίκηση, αλλά τελικά δεν 
ενέκρινε τους όρους της 
προκήρυξης της θέσης 
και ψήφισε κατά.

19/12: 2ος Δήμος σε 
όλη την Ελλάδα σε αποτε-
λεσματικότητα, ανάμεσα 
στους μικρούς νησιωτι-
κούς Δήμους, σύμφωνα 
με έρευνα του Κέντρου 

Φιλελεύθερων Μελετών (ΚΕΦΙΜ) σε 
συνεργασία με το Κέντρο Διεθνούς 
& Ευρωπαϊκής Πολιτικής Οικονομί-
ας & Διακυβέρνησης (ΚεΔΕΠΟΔ) 
του Πανεπιστημίου Πελοποννήσου, 
λαμβάνοντας υπόψη μια σειρά από 
δείκτες. Μία ακόμη διάκριση για 
το Δήμο Σερίφου, ο οποίος με 
ελάχιστο προσωπικό καταφέρνει 
να βρίσκεται ανάμεσα στους πρώ-
τους, αποδεικνύοντας ότι οι μικροί 
νησιωτικοί δήμοι δύνανται να είναι 
πρότυπο αποτελεσματικότητας.

«Η προσπάθεια που ξεκίνησε το 
2019, νοικοκυρεύοντας το Δήμο, συ-
νεχίζεται όντας σε σταθερή πορεία 
πλέον, με περισσότερη όμως εμπει-
ρία, μαθαίνοντας και απ’ τα λάθη 
μας γιατί τα δύσκολα παραμένουν 
μπροστά μας για τη βελτίωση της κα-
θημερινότητας του πολίτη», τόνισε ο 
αντιδήμαρχος Οικονομικών και Του-
ρισμού, Στέλιος Λιβάνιος.

Το ΚΕΦΙΜ είναι ένας ανεξάρτη-
τος, μη κερδοσκοπικός οργανισμός 
και το έργο του περιλαμβάνει ερευ-
νητικά προγράμματα, εκδόσεις και 
εκδηλώσεις που έχουν ως επίκεντρο 
την αύξηση της ατομικής ελευθερίας 
για κάθε πολίτη.

27/12: Η Δημοτική Επιτροπή 
αποδέχτηκε ομόφωνα τη χρηματο-
δότηση ύψους 210.000 ευρώ από το 
υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης 
για την υλοποίηση της πράξης «Ανά-
πτυξη Εφαρμογών Έξυπνων Πόλεων 
και Τεχνολογιών για το Διαδίκτυο των 
αντικειμένων (ΙΟΤ) του Δήμου Σερί-
φου». Μία ακόμη χρηματοδότηση 
που εξασφάλισε η Δημοτική Αρχή για 
να κάνει την καθημερινότητα του πο-
λίτη ακόμη ευκολότερη.

· Εγκρίθηκε κατά πλειοψηφία (η 
αντιπολίτευση δεν ψήφισε) το σχέδιο 
προγραμματικής σύμβασης μεταξύ 
του Δήμου Σερίφου και της ΜΟΔ 
Α.Ε. για την υλοποίηση του έργου 
«Αντικατάσταση δικτύου ύδρευσης 
στους οικισμούς Μέγα Λιβάδι, Καλ-
λίτσος και Συκαμιά του Δήμου Σερί-
φου». Το έργο χρηματοδοτείται από 
ευρωπαϊκούς πόρους στα πλαίσια 
της Ολοκληρωμένης Χωρικής Επέν-
δυσης (ΟΧΕ) του Δήμου Σερίφου, 
μέσω της περιφέρειας Νοτίου Αιγαί-
ου. Δυστυχώς δεν έγινε αντιληπτός 
από τη Δημοτική Αρχή, ο λόγος 
που η αντιπολίτευση δεν επιθυμεί 
την αντικατάσταση των πεπαλαι-
ωμένων δικτύων ύδρευσης στους 
τρεις αυτούς οικισμούς!!!

Καλή χρονιά!!!

Ευχαριστήρια Δήμου Σερίφου
 � Ο Δήμος Σερίφου ευχαριστεί τον κύριο Ευάγγελο Παρίση για τη δω-

ρεάν κατασκευή και τοποθέτηση ξύλινης πόρτας στην παιδική χαρά Λιβα-
δίου Σερίφου…

 � …τους κυρίους Ανδρέα Σκούρα και Γιώργο Π. Στρουμπουλάκη για τη 
διευκόλυνση του έργου ασφαλτόστρωσης στη θέση Συμπόταμα…

 � …τον κύριο Αρτέμη Ξυπνητό για τις δωρεάν επισκευές στο Νηπιαγω-
γείο και στο Μουσικό Εργαστήρι…

 � …την κυρία Ηλιάνα Κερεστεντζή για τη διευκόλυνση του έργου 
ασφαλτόστρωσης στον Αβυσσαλό…

 � …τον κύριο Κωνσταντίνο και την κυρία Βάσω Αλεξίου για τη διευκό-
λυνση του έργου ασφαλτόστρωσης στο Γάνεμα…

 � …τις ναυτιλιακές εταιρείες Zante Ferries, Seajets, Aegean Sea Lines 
και Fast Ferries για την παροχή δωρεάν εισιτηρίων για τις ανάγκες του 
Δήμου Σερίφου.

έλεγε ότι με βάση τη νομοθεσία, το πρόστιμο που θα επιβληθεί, είναι αυτό 
το υπέρογκο ποσό που ήδη γνωρίζετε. Επί της ουσίας, για ακόμη μία φορά η 
σημερινή διοίκηση, πληρώνει τα "σπασμένα", από την προηγούμενη διοίκηση 
και καλούμαστε κάθε τόσο, να απολογούμαστε, καθώς πλέον κατηγορούν 
εμάς, ενώ όπως μπορεί εύκολα να διαπιστωθεί, όλα αυτά είναι προϊόν, της 
κακοδιοίκησης του κ. Αντωνάκη και όλα αυτά έχουν ονοματεπώνυμο, όλες 
οι παραλήψεις, τα προβλήματα και στην ουσία η αποσύνθεση του συνόλου 
των υποδομών του νησιού, γιατί μιλάει η απόφαση για κατ' εξακολούθηση 
παραβάσεις".

Οι κινήσεις της σημερινής διοίκησης του Δήμου Σερίφου

Στις κινήσεις που έχει κάνει ήδη η σημερινή Δημοτική Αρχή, για να επι-
λύσει το σημαντικό αυτό ζήτημα, αναφέρθηκε στη συνέχεια ο κ. Ρεβίνθης. 
"Ο Δήμος Σερίφου έχει ήδη αναθέσει σε ιδιώτη περιβαλλοντολόγο, να πραγ-
ματοποιήσει μελέτη για να εκδώσει περιβαλλοντική άδεια, για να αδειοδοτη-
θεί το φράγμα. Αυτό πραγματοποιείται με ίδιους πόρους, με σκοπό να λει-
τουργήσει το φράγμα, σύμφωνα με τη νομοθεσία και ταυτόχρονα να λυθεί 
το χρόνιο αυτό πρόβλημα. Επιπλέον, από όλο αυτό το ζήτημα, προκύπτει ότι 
χρειάζονται και κάποιες ακόμα διαδικασίες, ενέργειες και έργα ταυτόχρο-
να, διότι το φράγμα παραδόθηκε διοικητικά από το Υπουργείο Γεωργίας, 
στον Δήμο Σερίφου ημιτελές, το 2008. Δεν λέω ότι το φράγμα δεν είναι ολο-
κληρωμένο, αλλά η υπερχείλιση του φράγματος, θα έπρεπε να καταλήγει 
με έναν τρόπο, οριοθετημένα, σε έναν υπερχειλιστή, το οποίο θα έφτανε 
μέχρι τη θάλασσα. Αυτό δεν έγινε τότε και αυτό είχε σαν αποτέλεσμα τη 
διαρκή ρήξη του Δήμου Σερίφου με τις Υπηρεσίες σχετικά με το πως θα 
λυθεί αυτό το ζήτημα" ανέφερε χαρακτηριστικά ο δήμαρχος, ενώ τόνισε ότι, 
"το ρέμα σε ένα σημείο του, μετά από 800 μέτρα, συμπίπτει με έναν δρό-
μο, ο οποίος έχει και ΦΕΚ από το 1988. Οι Υπηρεσίες ερχόντουσαν στον 
Δήμο και έλεγαν, ότι εδώ είναι ρέμα, δεν μπορεί να είναι και δρόμος, αλλά ο 
δρόμος είναι νόμιμος. Χωρίς να υπάρχει διευθετημένο ρέμα, θα συμπίπτει 
πάντα με τον δρόμο και εκεί διαπιστώθηκε ότι πρέπει να γίνουν και έργα 
διευθέτησης".

"Θα εξαντλήσουμε κάθε περιθώριο που μας δίνει ο νόμος,  
ώστε να κάνουμε ένσταση κατά του προστίμου"

Αναφορικά, με το πως αναμένεται να αντιμετωπίσει ο Δήμος Σερίφου, 
το τεράστιο αυτό πρόστιμο, ο κ. Ρεβίνθης, είπε, ότι, "εννοείται ότι θα εξα-
ντλήσουμε κάθε περιθώριο που μας δίνει ο νόμος, ώστε να κάνουμε ένστα-
ση κατά του προστίμου και να προσπαθήσουμε να αποφύγουμε αυτή την 
επιβάρυνση για τον Δήμο Σερίφου και για τους δημότες μας. Τονίζω για 
ακόμα μία φορά, ότι αυτά όλα είναι συσσωρευμένα προβλήματα που καλού-
μαστε εμείς, σαν σημερινή Δημοτική Αρχή να λύσουμε, που όπως θα δείτε, 
είναι παραβάσεις που έχουν γίνει κατ' εξακολούθηση από προηγούμενες 
διοικήσεις. Αυτό το πρόστιμο, ανακοινώθηκε σε εμάς, αλλά αφορά αυ-
τοψίες που έχουν γίνει πριν καν γίνουν οι εκλογές του 2019 και τέτοιες 
περιπτώσεις έχουμε πάρα πολλές. Το ότι η γραφειοκρατία και η δικαιοσύ-
νη στην Ελλάδα είναι βραδυκίνητες, το γνωρίζουμε όλοι πολύ καλά".

Πηγή: Κοινή Γνώμη

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ ΔΗΜΑΡΧΟΥ 
ΣΤΗΝ ΚΟΙΝΗ ΓΝΩΜΗ

! από σελ. 1

...άρωμα Χριστουγέννων...
... μαζί με τους μικρούς μας φίλους δημιουργήσαμε και φέτος 

αναμνήσεις γεμάτες χρυσόσκονη...
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• Παραλάβαμε από το Δημοτικό Λιμενικό Ταμείο Σύρου έναν 
τροχήλατο πυροσβεστήρα 50Kg ξηράς σκόνης για τις ανάγκες της 
λιμενικής ζώνης Σερίφου.
• Έγινε συντήρηση ηλεκτροφωτισμού χερσαίας ζώνης.

Δημοτικό Λιμενικό Ταμείο Σύρου

BUZI ARTUR
ΟΙΚΟΔΟΜΙΚΕΣ ΕΡΓΑΣΙΕΣ

Λειβάδι Σέριφος
Κιν. 6942032917

e- mail: arturbuzi@gmail.com
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ΧΩΜΑΤΟΥΡΓΙΚΕΣ ΕΡΓΑΣΙΕΣ

ο "ΑΡΓΥΡΗΣ"
ΕΜΠΟΡΙΟ ΠΕΤΡΑΣ

ΥΛΙΚΑ ΟΙΚΟΔΟΜΩΝ

Πλατύς Γιαλός Σέριφος
Τηλ: 693 402 5519
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Λιβάδι Σέριφος 84005
(έναντι ταχυδρομείου)

Τηλ. 2281051328, 6944103340
mail: mariamakri1@yahoo.gr
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Νοέμβριος–Δεκέμβριος 20248

ΝΟΕΜΒΡΙΟΣ είναι ο ενδέκατος μήνας του έτους και 
ανήκει στην εποχή του Φθινοπώρου. Ξεκινά κάθε χρόνο την 
ίδια ημέρα που αρχίζουν ο Φεβρουάριος και ο Μάρτιος, με 
εξαίρεση τα δίσεκτα έτη. Το λουλούδι του μήνα είναι το χρυ-
σάνθεμο.

ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΣ είναι ο δωδέκατος και τελευταίος μήνας 
του έτους. Τα λουλούδια του Δεκεμβρίου είναι ο νάρκισσος 
και για τη Σέριφο τα αντελιάδια. Ο Δεκέμβριος είναι ο μήνας 
με τις λιγότερες ώρες φωτός στο βόρειο ημισφαίριο και 
τις περισσότερες ώρες φωτός στο νότιο ημισφαίριο. Ο Δε-
κέμβρης πάντα ξεκινά την ίδια μέρα της εβδομάδας με τον 
Σεπτέμβριο, τον ίδιο χρόνο. 

ΚΑΛΟΣΩΡΙΣΑΜΕ, λοιπόν, το χειμώνα, με μπόλικη βρο-
χούλα, από τα μέσα του Νοέμβρη και όλο τον Δεκέμβρη. 

Θείο δώρο το νεράκι. Πότισε η γη, ανέβηκε η στάθμη των πηγαδιών. Ελπίζουμε 
να συνεχιστούν οι βροχές για να ανέβει και η στάθμη της λιμνοδεξαμενής. Το 
έχουμε ανάγκη. 

ΜΥΡΩΔΑΤΑ «ΑΝΤΕΛΙΑΔΙΑ» στόλισαν τους μπαξέδες, έστω και καθυστερημένα και τα νόστιμα χόρτα φάνηκαν 
στο τραπέζι των τυχερών, που βρίσκονται στο νησί.

ΠΡΟΒΛΗΜΑΤΑ παρατηρούνται, παρόλα αυτά, από τις βροχές. Δεν παραπονιόμαστε που βρέχει, άλλωστε το 
έχουμε μεγάλη ανάγκη, απλά πρέπει να τα καταγράφουμε για να προγραμματίζουμε την αντιμετώπισή τους. Και πράγ-
ματι τα χώματα που παρέσυραν τα νερά στον κεντρικό δρόμο, μαζεύτηκαν αμέσως! 

Ο ΠΑΡΑΛΙΑΚΟΣ ΔΡΟΜΟΣ όμως, πλημμυρίζει και είναι απροσπέλαστος για τους πεζούς, αφού δεν υπάρχουν και 
πεζοδρόμια. Είναι τόσο δύσκολη η απορροή προς τη θάλασσα που απέχει μόλις 5 μέτρα; Έτσι φαίνεται! Το λιμενικό 
ταμείο εισπράττει! Ανταποδίδει, όμως, όπως οφείλει;

Η ΕΤΗΣΙΑ ΧΟΡΟΕΣΠΕΡΙΔΑ ΤΗΣ Γ΄ ΛΥΚΕΙΟΥ πραγματοποιήθηκε στις 14/12/24 στο κέντρο ΙΣΑΛΟΣ. Γλέντι, 
τραγούδι και χορός μέχρι το πρωί, με τη συνοδεία των μουσικών της ομάδας Μπαρμπαρή.

ΑΔΕΙΑΖΕΙ το νησί όσο πλησιάζουν οι μέρες των εορτών. Κλείνουν τα σχολεία. Φεύγουν οι δάσκαλοι και οι κα-
θηγητές. Φεύγουν και οι περισσότεροι κάτοικοι για τις χειμερινές διακοπές τους, αφού το καλοκαίρι όλοι βρίσκονται 
στα πόστα τους, για την εξυπηρέτηση των καλοκαιρινών 
διακοπών των επισκεπτών. 

ΜΕΡΕΣ ΓΙΟΡΤΗΣ αυτές των Χριστουγέννων και ο 
στολισμός του λιμανιού και άλλων σημείων, δίνει μια ευ-
χάριστη Γιορτινή Νότα, για τους λίγους που παραμένουν 
στο Νησί τα τελευταία χρόνια, τις μέρες αυτές. 

ΧΡΙΣΤΟΥΓΕΝΝΙΑΤΙΚΟ ΠΑΖΑΡΙ στήθηκε στον αύ-
λειο χώρο του Εμπορικού Κέντρου στο Λιβάδι, από τους 
Συλλόγους Γονέων και κηδεμόνων του Γυμνασίου – Λυ-
κείου και του Νηπιαγωγείου και Δημοτικού, το Σύλλογο 
Γυναικών «Η Ανδρομέδα» και το Σύλλογο Μεγάλου Λι-
βαδιού. Ένα χαρούμενο πανηγύρι με κατασκευές για τα 
παιδιά, face-painting, κεράσματα, δώρα, παιδικές φωνές 
και χριστουγεννιάτικα τραγούδια. 

ΤΟ ΜΟΥΣΙΚΟ ΕΡΓΑΣΤΗΡΙ, εμπλουτισμένο φέτος με δασκάλους παραδοσιακού βιολιού και λαούτου, πραγμα-
τοποίησε τη Γιορτή που είχε αναβληθεί, λόγω πυρκαγιάς, στις 10/11 στην αίθουσα εκδηλώσεων του Γυμνασίου στο 
Λιβάδι. Μουσικοκινητική, πιάνο, κιθάρα και η χορωδία, γέμισαν με χαρούμενους μουσικούς ήχους την κατάμεστη 
αίθουσα. 

ΤΑ ΚΑΛΑΝΤΑ ΜΕ ΜΟΥΣΙΚΑ ΟΡΓΑΝΑ και τη 
χορωδία είπε το Μουσικό εργαστήρι στις 15/12 στο 
Χριστουγεννιάτικο Παζάρι. Τα κάλαντα της Ικαρίας, 
της Χίου και του Καλλίτσου γέμισαν με γιορτινές νό-
τες το Εμπορικό Κέντρο στο Λιβάδι.

ΤΑ ΣΧΟΛΕΙΑ γιόρτασαν, όπως κάθε χρόνο, 
τα Χριστούγεννα και την Πρωτοχρονιά, πριν τις 
διακοπές.

Η ΕΟΡΤΗ ΤΩΝ ΠΑΜΜΕΓΙΣΤΩΝ ΤΑΞΙΑΡ-
ΧΩΝ στο ομώνυμο Μοναστήρι έγινε με ιδιαίτερη 
λαμπρότητα, παρουσία όλου του Ιερού Κλήρου. 
Δυστυχώς χωρίς την παρουσία του Σεβασμιότατου 
Μητροπολίτη μας Δωρόθεου Β΄, λόγω ανειλημμέ-
νων υποχρεώσεων.

ΓΙΟΡΤΑΣΑΝ όλες οι εκκλησίες μας στη χάρη των Αγίων 
τους. Η Αγία Αικατερίνη στην Νόχτα με την εξαιρετική φιλο-
ξενία των κτητόρων, η Αγία Βαρβάρα στο Κάστρο, η Πανα-
γία στου Ράμου στα Εισόδια της Θεοτόκου, της Αγ. Άννας 

στην Παναγιά, του 
Άη Μηνά στον Πλατύ 
Γυαλό, των Αγ. Αναρ-
γύρων, του Αγ. Ελευ-
θερίου, ο Χριστός 
στο Κάστρο, ο Άγιος 
Στέφανος στη Χώρα 
και στο Βάρσαμο. 
Στο Λιβάδι έγινε πε-
ριφορά της εικόνας 
του Αγίου Νικολάου, 
προστάτη των ναυτι-
κών, στο Λιμάνι. Τη 
λειτουργία παρακο-
λούθησαν και οι μα-
θητές του Γυμνασίου 
με τάξεις Λυκείου της 
Σερίφου.

ΣΤΟ 15ο ΦΕΣΤΙΒΑΛ ΜΕΛΙΟΥ που πραγματοποιήθηκε στις 6,7 και 8 Δεκεμβρίου στο σύγχρονο Εκθεσιακό 
Κέντρο Περιστερίου, συμμετείχαν και οι δικοί μας μελισσοκόμοι, παρουσιάζοντας το εξαιρετικής ποιότητας μέλι, το 
χρυσό θησαυρό της Σερφιώτικης χλωρίδας και πανίδας. 

ΔΥΟ ΟΙ ΣΥΜΜΕΤΟΧΕΣ δύο τα βραβεία! Χρυσό για το «Μελισσώνα Διαμαντή», ασημένιο για το «Μέλι Αντωνάκη». 
Θερμά συγχαρητήρια!

ΧΑΟΣ με τα Ελληνικά Ταχυδρομεία! Η μία υπάλληλος, που εξυπηρετούσε για μεγάλο χρονικό διάστημα το κατά-
στημα στο Λιβάδι, έφυγε λίγο πριν τις γιορτές. Την αντικατέστησαν για λίγο τρεις υπάλληλοι από το Πειραιά και μετά 
δύο υπάλληλοι από άλλο νησί, με κάποια ενδιάμεσα κενά. Δεν χρειάζονται πολλοί. Ένας δεν μπορεί να βρεθεί; Τα 
Δώρα που παραγγείλαμε, εγκλωβισμένα, παραδόθηκαν ετεροχρονισμένα! 

ΤΟ 2025 ευχόμαστε να είναι για όλους ειρηνικό, χαρούμενο και δημιουργικό, με υγεία. Φ.Π.Λ.

ΕΦΤΑΣΕ στο τέλος του και αυτός ο χρόνος. Ο Ιστορικός 
Σύνδεσμός μας κλείνει τα 128 χρόνια ζωής και δράσης. Με 
συλλογικότητα βαδίζει σταθερά και το αποτέλεσμα, τους δύ-
σκολους αυτούς καιρούς που ζούμε, είναι εντυπωσιακό και 
παραδεκτό. 

ΔΥΣΤΥΧΩΣ δέκα μέλη του Συνδέσμου μας έφυγαν από 
τη ζωή, το χρόνο που μας πέρασε και δεν έχουν αναπλη-
ρωθεί. Ο Σύνδεσμός μας χρειάζεται νέα μέλη και ιδιαίτερα 
νέους, για να συνεχίσει την ανοδική πορεία του, με νέους 
στόχους και δράσεις.

ΤΟ ΗΜΕΡΟΛΟΓΙΟ του Συνδέσμου μας κυκλοφόρησε 
για το 2025, με θέμα «Ο χρυσός θησαυρός της Σερίφου». 
Ζητάμε συγνώμη από τους ειδικούς για πιθανά λάθη ή πα-
ραλήψεις. Σκοπός μας ήταν να αναδείξουμε τον θαυμαστό 
κόσμο της μέλισσας και της μελισσοκομίας, που αποτελεί ση-
μαντικό παράγοντα στην οικονομία του νησιού. Μπορείτε να το προμηθευτεί-
τε από τα μέλη του Δ.Σ. του Συνδέσμου, ή από τα γραφεία μας κάθε Πέμπτη 
απόγευμα 6 – 8. 

Ο ΕΟΡΤΑΣΜΟΣ ΤΩΝ ΠΑΜΜΕ-
ΓΙΣΤΩΝ ΤΑΞΙΑΡΧΩΝ στην Αθήνα, 
έγινε με ιδιαίτερη λαμπρότητα, στον 
Ιερό Ναό Μεταμόρφωσης του Σωτή-
ρος στην Καλλιθέα, με Τέλεση Θείας 
Λειτουργίας με Αρτοκλασία. Λεπτομέ-
ρειες σε άλλη στήλη.

ΣΤΟΝ ΕΟΡΤΑΣΜΟ ΤΩΝ ΠΑΜ-
ΜΕΓΙΣΤΩΝ ΤΑΞΙΑΡΧΩΝ στην Ιερά 
Μονή Ταξιαρχών παραβρέθηκε από 
πλευράς Συνδέσμου, ο πρόεδρος 
Αντώνης Κουζούπης.

Η ΚΟΠΗ ΤΗΣ ΒΑΣΙΛΟΠΙΤΑΣ 
θα γίνει στα γραφεία του Συνδέσμου 
μας, στις 4 Ιανουαρίου 2025, ημέρα 
Σάββατο και από ώρα 7.00 μ.μ.

Η ΕΤΗΣΙΑ ΤΑΚΤΙΚΗ ΣΥΝΕΛΕΥ-
ΣΗ, θα γίνει στα γραφεία μας την 
Κυριακή 26 Ιανουαρίου 2025. Λεπτο-
μέρειες στην πρώτη σελίδα. 

Η ΧΕΙΜΕΡΙΝΗ ΕΘΕΛΟΝΤΙΚΗ ΑΙΜΟΔΟΣΙΑ θα πραγματοποιηθεί στα 
γραφεία του Συνδέσμου μας στις 2 Φεβρουαρίου 2025, ημέρα Κυριακή, από 
ώρα 9.00 π.μ. έως 2.00 μ.μ.. 

Παρακαλούμε όλα τα Μέλη μας, τους Συμπατριώτες και Φίλους να πλαι-
σιώσουν με την παρουσία τους τις εκδηλώσεις μας και ιδιαίτερα την Αιμοδο-
σία, γιατί οι ανάγκες προσφοράς αίματος σε συμπατριώτες και φίλους, αιμο-
δότες ή μη, είναι, δυστυχώς, καθημερινές.

ΤΕΛΟΣ ΕΥΧΟΜΑΣΤΕ σε όλους τους αναγνώστες της στήλης αυτής καλή 
και δημιουργική χρονιά, με υγεία και ειρήνη!

Φ.Π.Λ.

ΟΙ ΑΛΛΑΓΕΣ ΤΟΥ ΝΕΟΥ
ΦΟΡΟΛΟΓΙΚΟΥ ΝΟΜΟΣΧΕΔΙΟΥ

Μικρότερο φόρο θα πληρώσουν το 2025 (για τα εισοδήματα του 2024) 
χιλιάδες ελεύθεροι επαγγελματίες, μπλοκάκια, όσοι ιδιοκτήτες ανακαίνισαν 
τη κατοικία τους κι όσοι άνοιξαν κι ενοικίασαν κλειστά διαμερίσματα. 

Ειδικότερα οι αλλαγές αυτές είναι:
Όσοι αμείβονται με μπλοκάκι θα διαπιστώσουν στο εκκαθαριστικό τους για 

την χρήση 2024 μείωση φόρου κατά 400-500 ευρώ λόγω της κατάργησης του 
τέλους επιτηδεύματος. Η κατάργηση αφορά όσους απασχολούνται σε έως 3 
εργοδότες ή το 75% του εισοδήματος τους προέρχεται από έναν εργοδότη. 

Μικρότερο φόρο θα πληρώσουν χιλιάδες ελεύθεροι επαγγελματίες, ατο-
μικές επιχειρήσεις κι αυτοαπασχολούμενοι, με την πλήρη κατάργηση του τέ-
λους επιτηδεύματος, παρόλο που το ελάχιστο τεκμαρτό εισόδημα το 2024 θα 
ανέλθει στα 11.620 ευρώ λόγω αναπροσαρμογής του κατώτερου μισθού, από 
10.920 ευρώ το 2023. Εδώ πρέπει να τονίσουμε ότι οι επαγγελματίες με έδρα 
οικισμούς με πληθυσμό έως 1500 κατοίκους το τεκμαρτό εισόδημα μειώνεται 
κατά 50% για όσους απασχολούν προσωπικό και όσων έχουν υψηλότερο του 
μέσου όρου τζίρο.

Έκπτωση φόρου έως 3.200 ευρώ θα κερδίσουν όσοι εντός του 2024 ανα-
καίνισαν ή επισκεύασαν ακίνητα.

Οι φορολογούμενοι οι οποίοι μετά τις 8/9/2024 άνοιξαν κατοικίες που 
ήταν κλειστές τα τελευταία τρία χρόνια και τις νοίκιασαν για τουλάχιστον μια 
τριετία θα απαλλαγούν από τον φόρο για τα ενοίκια που θα έχουν εισπράξει 
το τελευταίο τετράμηνο του 2024. Εδώ πρέπει να σημειώσουμε ότι η φοροα-
παλλαγή ισχύει για τρία χρόνια.

Από το 2025 η υποβολή των φορολογικών δηλώσεων θα γίνεται από 15 
Μαρτίου έως 15 Ιουλίου κάθε έτους, τόσο για τα φυσικά πρόσωπα όσο και 
για τα νομικά. Όσοι καταβάλουν ολόκληρο το ποσό του φόρου εισοδήματος 
μέχρι 31 Ιουλίου κερδίζουν έκπτωση η οποία ανέρχεται: σε 4% για όσους 
υποβάλουν δήλωση 15 Μαρτίου έως 30 Απριλίου, 3% για όσους υποβάλουν 
δήλωση από 1η Μαΐου έως 15 Ιουνίου και 2% σε περίπτωση που η δήλωση 
υποβληθεί από 16 Ιουνίου έως 15 Ιουλίου. Βέβαια η καταβολή του φόρου θα 
γίνεται σε 8 ισόποσες δόσεις εκ των οποίων η πρώτη μέχρι 31 Ιουλίου.

Αναστολή του ΦΠΑ για τις νέες οικοδομές το 2025, απαλλαγή από τον 
ΕΝΦΙΑ των διατηρητέων κτιρίων αξίας έως 400.000 ευρώ. Επίσης προβλέπε-
ται διπλάσια μείωση ΕΝΦΙΑ από το 2025 (από 10% σε 20%) για κατοικίες φο-
ρολογητέας αξίας έως 500.000 ευρώ που είναι ασφαλισμένες για πυρκαγιά, 
σεισμό και πλημμύρα. 

Καλή χρονιά με υγεία!
Γκιολές Δημήτρης

Οικονομολόγος – Φοροτεχνικός
Δημοτικός Σύμβουλος Δήμου Σερίφου

Ά Αντιπρόεδρος της ΕΚΥΤ

ΤΑ ΠΑΙΔΙΑ 

ΑΠΟ ΤΟ ΜΟΥΣΙΚΟ ΕΡΓΑΣΤΗΡΙ 

ΛΕΝΕ ΤΑ ΚΑΛΑΝΤΑ 


